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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 13/2016 
Caràcter: extraordinària  
Data: 30 de novembre de 2016 
Horari: de 11.00 a les 14.15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap  
Montserrat  Mínguez García, Regidora 
Félix Larrosa Piqué,  Regidor 
Xavier Rodamilans de la O, Regidor 
Rafael Peris Martín, Regidor 
Montserrat Parra Albà, Regidora 
Joan Gómez López, Regidor 
Sara Mestres Llussà, Regidora 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Maria Carme Culleré Llavoré, Regidora 
Francesc Josep Cerdà Esteve, Regidor 
Cristina Núria Simó Andreu, Regidora 
Rosa Maria Salmerón Pallarés, Regidora 
Marta Gispert Rocasalbas, Regidora 
Angeles Elisa Ribes Duarte, Regidora 
José Luis Osorio Fernández, Regidor 
Daniel Rubio Ruiz, Regidor 
José Maria L. Córdoba Alós, Regidor 
Carles Vega Castellví, Regidor 
Josep Maria Baiget Marqués, Regidor 
Núria Marín Casas, Regidora 
Pau Juvillà Ballester, Regidor 
Francesc Gabarrell Guiu, Regidor 
Dolores López Aguilar, Regidora 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Carlos González Iglesias Regidor 
Sergio Talamonte Sánchez  Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 

 



 
 

 2

 
  
ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ PLANTILLA DE PERSONAL I EL CATÀLEG/RE LACIÓ DE LLOCS 
DE TREBALL PER A L’EXERCICI 2017 DE L’AJUNTAMENT DE  LLEIDA I ELS SEUS 
ORGANISMES AUTÒNOMS 
 
Vist l’expedient i de conformitat amb la memòria i restes de documentació que hi consta. 
 
Atès que en la redacció i tramitació d’aquest expedient s’han de tenir en compte tant el 
que estableixen els art. 283 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel què s’aprova 
el Text Refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya; articles 25, 26 i 28 del 
Decret 214/90, de 30 de juliol, com el que preveuen els art. 69, 72 i 75 a 77 del Reial 
Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, els arts. 22, 90 i 92.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril,  
reguladora de las  Bases de Règim Local (LRBRL); articles 126,127 i 129.3 del Reial 
Decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de les 
Disposicions Legals Vigents en matèria de Règim Local (TRRL) i els art. 168 i 169 del 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel què s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL). 
 
Atès que de conformitat amb el que preveu l’art. 22.2.1) de la LRBRL, correspon al Ple 
la competència per a l’aprovació de la plantilla orgànica i el catàleg/relació de llocs de 
treball. 
 
Amb 16 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s, Crida per Lleida –CUP i PP, 5 
vots en contra del Grup Municipal d’ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions del 
Grup Municipal de CiU, s’acorda aprovar la següent proposta del director tècnic de 
Recursos Humans: 
 
1r. Aprovar inicialment la plantilla orgànica de personal funcionari i laboral i el 
catàleg/relació de Llocs de treball per a l’exercici 2017, tant de l’Ajuntament de Lleida 
com dels Instituts Municipals de Turisme i d’Ocupació i que s’adjunten com a annexes. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública, previ anunci al Butlletí Oficial de la 
Província de Lleida i al tauler d’edictes de la Paeria, pel termini de quinze dies, per tal 
que les persones interessades puguin presentar al·legacions i reclamacions que 
considerin adients. 
 
En el cas que no es presentin al·legacions ni reclamacions, l’expedient quedarà aprovat 
definitivament. 
 
3r.  Aprovat definitivament l’expedient se’n trametrà còpia a l’Administració de l’Estat i al 
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya 
i es procedirà a la publicació de la plantilla i d’un resum del catàleg de llocs de treball al 
Butlletí Oficial de la Província, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al Tauler 
d’Edictes de la Paeria. A partir d’aquell moment l’expedient entrarà en vigor. 
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2.- APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE PRESSUPOST GENERAL PER A L’ANY 2017 
 
Amb caràcter previ a la votació del Pressupost presentat per l’Alcaldia es procedeix a la 
votació de les esmenes que no han estat incorporades o retirades pels grups 
proponents. Les esmenes aprovades o les incorporades directament consten detallades 
en l’expedient. En un document annex a aquesta acta, junt a les intervencions, es fa un 
breu resum de les esmenes sotmeses a votació específica i al resultat de cadascuna de 
les votacions. 
 
A proposta de l'Alcaldia i vist l’informe favorable de la Comissió Informativa de Polítiques 
de Gestió dels Recursos, la Seguretat Pública i l’Organització Municipal i vist l’informe 
de la Intervenció, amb 14 vots a favor dels grups municipals del PSC, C’s i PP i 13 vots 
en contra dels grups municipals de CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú 
de Lleida, s'acorda: 
 
Primer.- Aprovar inicialment el Pressupost General per a l'exercici econòmic de  l’any 
2017 i cadascun dels pressupostos i la plantilla i relacions de llocs de treball de 
l’Ajuntament i Organismes Autònoms, així com l’estat de previsió de despeses i 
d'ingressos de les empreses que l'integren, el resum dels quals és el següent: 
 

a) Pressupost de l'Ajuntament 2017, per un import de CENT SETANTA 
MILIONS CINC-CENTS SET MIL SETANTA-TRES AMB VINT-I-TRES EUR. 
// 170.507.073,23 EUR.//, segons el  següent detall: 

 

Capítol Descripció Import 

1 DESPESES DE PERSONAL.   54.777.460,58 
2 DESPESES CORRENTS EN BÉNS I SERVEIS.   59.536.438,85 
3 DESPESES FINANCERES.     2.365.965,80 
4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS.   20.603.239,73 

5 
FONS DE CONTINGÈNCIA 
L.O. 2/2012     1.243.007,00 

6 INVERSIONS   11.394.917,38 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL          18.000,00 
8 ACTIUS FINANCERS.   10.901.809,16 
9 PASSIUS FINANCERS.     9.666.234,73 
  TOTAL DESPESES 170.507.073,23   

 
 

Capítol Descripció Import 

1 IMPOSTOS DIRECTES   76.071.644,01 
2 IMPOSTOS INDIRECTES     4.408.529,95 

3 
TAXES, PREUS PÚBLICS I ALTRES 
INGRESSOS.   31.149.682,70 

4 TRANSFERÈNCIES CORRENTS   37.452.577,31 
5 INGRESSOS PATRIMONIALS        745.398,42 
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6 ALIENACIÓ D'INVERSIONS REALS     4.850.835,68 
7 TRANSFERÈNCIES DE CAPITAL     4.826.596,00 
8 ACTIUS FINANCERS        352.000,00 
9 PASSIUS FINANCERS   10.649.809,16 
  TOTAL INGRESSOS 170.507.073,23   

 
b) Pressupost de l'Institut Municipal d’Ocupació "Salvador Seguí" per un import de 
TRES MILIONS SIS-CENTS CINC MIL CENT NORANTA-TRES AMB TRENTA-SIS 
EUR. //3.605.193,36 EUR.//, segons el següent detall: 
 
 

 ESTAT DE DESPESES  
CAPÍTOL DENOMINACIÓ IMPORT EUROS 

1 Despeses de personal 2.847.586,61 
2 Despeses de béns corrents i de serveis 606.187,97 
3 Despeses financeres 6.200,00 
4 Transferències corrents 57.698,78 
6 Inversions 63.500,00 
8 Actius financers  24.020,00 

 TOTAL DESPESES  3.605.193,36 

 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPÍTOL DENOMINACIÓ IMPORT  EUROS 

3 Taxes i altres ingressos 63.958,04 
4 Transferències corrents 3.517.215,32 
8 Actius financers 24.020,00 

 TOTAL INGRESSOS  3.605.193,36 
 
 
c)Pressupost de Turisme de Lleida, per un import  d’UN MILIO DINOU MIL SIS-CENTS 
VINT-I-QUATRE EUR. //1.019.624,00 EUR.//, segons el següent detall: 
 
 

 ESTAT DE DESPESES  
CAPÍTOL DENOMINACIÓ EUROS 

1 Despeses de personal 559.387,82 
2 Despeses béns corrents i de serveis 401.595,18 
3 Despeses financeres 816,00 
4 Transferències corrents 39.825,00 
6 Inversions 18.000,00 

 T O T A L. . . . . . . . . . . .   1.019.624,00 
 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPÍTOL DENOMINACIÓ EUROS 

3 Taxes i altres ingressos 156.700,00 
4 Transferències corrents 844.924,00 
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7 Transferències de capital 18.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  1.019.624,00 

 
 
d) Estats de previsió de Despeses i d'Ingressos de l'Empresa Municipal d'Urbanisme SL. 
 
- Compte de Pèrdues i Guanys que comprèn les despeses de l'exercici per un import 
de DEU MILIONS CINQ-CENTS CINQUANTA-NOU MIL CENT NORANTA-NOU AMB 
SEIXANTA-UN  EUR. // 10.559.199,61 EUR.//, i uns ingressos de   DEU MILIONS VUIT-
CENTS NORANTA-TRES MIL SIS-CENTS NORANTA-NOU AMB VINT-I-TRES EUR.  
//10.893.699,23 EUR.//, amb un resultat de l’exercici (benefici) de  TRES-CENTS 
TRENTA-QUATRE MIL QUATRE-CENTS NORANTA-NOU AMB SEIXANTA-DOS EUR. 
//334.499,62 EUR.//. 
 
- Pressupost de Capital que comprèn l'estat de Dotacions i l'estat de Recursos 
ambdós per un import de UN MILIÓ TRES-CENTS SEIXANTA-QUATRE MIL CENT 
DISSET AMB VUITANTA EUR. //1.364.117,80 EUR.//. 
 
Segon.- Aprovar inicialment els pressupostos de l’exercici 2017 dels consorcis adscrits a 
l’Ajuntament de Lleida que formen part del pressupost d’acord amb l’article 122 de la 
Llei 40/2015, de l’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic. 
 
 
 
PRESSUPOST DEL CONSORCI PARC CIENTÍFIC I TECNOLÒGIC  
AGROALIMENTARI DE LLEIDA 2017 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 ESTAT DESPESES  
CAPíTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 

1 Despeses personal 362.640,78 
2 Despeses corrents en béns i serveis 774.718,35 
3 Despeses financeres 469.008,29 
6 Inversions reals  3.500,00 
9 Passius financers 3.914.924,99 

 TOTAL 5.524.792,41 
  

 
 

   
 ESTAT D'INGRESSOS  
CAPíTOLS DENOMINACIÓ IMPORT 

3 Taxes, preus públics i altres ingressos  1.025.696,55 
4 Transferències corrents 686.261,41 
5 Ingressos patrimonials 325,54 
9 Passius financers 3.812.508,91 

 TOTAL 5.524.792,41 
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PRESSUPOST DEL CONSORCI PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI DE 
TELEVISIÓ DIGITAL TERRESTRE LOCAL DE LA DEMARCACIÓ DE LLEIDA 
2017 
    

PRESSUPOST INGRESSOS          2017 

    

Econòmica Descripció   1.000,00  

462.00 Transferència corrent Ajuntament de Lleida   510,00 

462.01 Transferència corrent Ajuntament d'Almenar   37,30 

462.02 Transferència corrent Ajuntament d'Alfarràs   33,80 

462.03 Transferència corrent Ajuntament d'Alpicat   51,70 

462.04 Transferència corrent Ajuntament d'Almacelles    62,80 

462.05 Transferència corrent Ajuntament d'Alcarràs   54,40 

461.00 Transferència corrent Consell Comarcal del Segrià   250,00 
 
 
    

PRESSUPOST DESPESES          2017 

    

Programa Econòmica Descripció 1.000,00  

4910 225.00 Tributs estatals 350,00 

4910 226.99 Altres despeses diverses  240,00 

4910 359.00 Altres despeses financeres  400,00 

4910 623,00 
Maquinària, instal·lacions tècniques 
i utillatge 10,00 

 
 
 
PRESSUPOST DEL CONSORCI PER A LA GESTIÓ DEL SERVEI D’ACOLLIMENT A 
PERSONES SENSE LLAR DE LLEIDA 2017 
 
 

PRESSUPOST DE DESPESES 2017  
    
PARTIDA DESCRIPCIÓ                          IMPORT  
2310 22699 Altres despeses diverses                                500,00    
2310 35900 Altres despeses financeres                             500,00  
                                                                       1.000,00  

 
PRESSUPOST D'INGRESSOS 2017  
   
CONCEPTE DESCRIPCIÓ IMPORT 
4620 Transferència corrent Ajuntament Lleida 1.000,00 
  1.000,00 
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PRESSUPOST DEL CONSORCI DEL TURÓ DE LA SEU VELLA DE  LLEIDA 2017 
 

 ESTAT DE DESPESES  

CAPÍTOL DENOMINACIÓ EUROS 

1 Despeses de personal 398.527,83 
2 Despesa en béns corrents i serveis 314.672,17 
3 Despeses financeres 2.000,00 
6 Inversions reals 58.000,00 
 T O T A L. . . . . . . . . . . .  773.200,00 

 
 

 ESTAT D’INGRESSOS  
CAPÍTOL DENOMINACIÓ EUROS 

3 Taxes, preus públics i altres ingressos 323.185,00 
4 Transferències corrents 450.000,00 
5 Ingressos patrimonials 15,00 

  T O T A L. . . . . . . . . . . .  773.200,00 
 
 
Tercer.- Aprovar les Bases per a l'execució del Pressupost de l’any 2017 amb la previsió 
de l’establert a l’article 219 apartats 2 i 4 del Reial Decret 2/2004. 
 
Quart.- Aprovar el detall de les característiques de les operacions de crèdits que es 
preveuen: 
 
- Préstecs a obtenir per l’Ajuntament de Lleida dels bancs o caixes d’estalvis que es 

determinin per un import de 10.649.809,16 EUR., per a finançar una inversió 
financera inclosa al capítol 8 de despeses, per finançar un préstec a l’EMU, SL., 
entitat de capital íntegrament municipal. 

 
- Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 

a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament 
dels préstecs a obtenir per l’ajuntament de Lleida i perquè en representació del 
mateix subscrigui tots els documents públics o privats que siguin  necessaris per a 
aquests efectes. 

 
- Operacions de crèdits a concertar per l’Ajuntament de Lleida amb els bancs o caixes 

d’estalvis que es determinin per atendre necessitats transitòries de tresoreria, sempre 
que el termini no excedeixi d’un any i que en el seu conjunt no superi el 30% dels 
ingressos liquidats per operacions corrents en l’exercici anterior, al tipus d’interès, 
comissió, terminis i garanties que les esmentades entitats tinguin establerts per a 
aquestes operacions. 

 
- Es faculta al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir les condicions i per 

a dictar quantes resolucions siguin necessàries per a l’efectivitat i desenvolupament 
de les operacions de crèdits a curt termini, a concertar per l’Ajuntament de Lleida i 
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perquè en representació del mateix subscrigui tots els documents públics o privats 
que siguin necessaris per a aquests efectes. 

 
 
Cinquè.- Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents 
generals de l'expedient tramitat dels quals el Ple en resta assabentat, que inclou entre 
d’altres les previsions de despeses i d’ingressos i programes anuals d’actuació, inversió 
i finançament de la Llotja Agropecuària Mercolleida, SA i del Centre de Negocis i 
Convencions, SA.  
 
Sisè.- Sotmetre l’expedient a informació pública per un termini de quinze dies hàbils, 
mitjançant un edicte que es publicarà en el Butlletí Oficial de la Província de Lleida i en 
el tauler d’anuncis, de conformitat amb el que disposa l’article 169.1 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de 
les hisendes locals. 
 
Setè.- De no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició pública, l’acord 
d’acord d’aprovació del Pressupost General de l’any 2017, es considerarà definitiu 
sotmetent-se posteriorment l’expedient al tràmit de publicació en els termes regulats per 
la legislació vigent. 
 
Vuitè.- Trametre un exemplar de l’expedient als òrgans competents de l’Estat i de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
 
3.- MODIFICACIÓ DE LES TARIFES DEL SERVEI D’ABASTAM ENT D’AIGUA I 
SANEJAMENT. MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL 2.6 ( TAXA PER 
CLAVEGUERES)  
 
Aquests expedients queden sobre la taula.  
 
 
 
INTERVENCIONS  
 
 
Debat conjunt plantilla i Pressupost General per a l’any 2017 
 
La Sra. Mínguez  presenta les propostes. Explica, en primer lloc, els objectius del 
pressupost per a l’any 2017. Després lliurarà al secretari general les esmenes 
incorporades a l’expedient en la darrera comissió informativa. Els objectius del 
pressupost es defineixen en els grans eixos d’acció de govern: el funcionament de la 
ciutat, la garantia dels serveis a la ciutadania, l’aposta per una ciutat en verd, el treball 
per afavorir l’habitatge social i els ajuts per pal·liar les situacions de pobresa energètica. 
La despesa social augmenta (especialment les ajudes als més febles, els infants i les 
famílies). Té un focus especial en la creació d’ocupació. Hi haurà nous equipaments 
culturals, especialment el Museu d’art de Lleida i la recuperació de la Rambla de Ferran. 
S’impulsa la participació ciutadana i els pressupostos participatius (incorporats per una 
esmena del Grup de C’s). Explica el procés d’audiència pública que s’ha fet amb relació 
als pressupostos. No pot oblidar les grans icones de la ciutat: Seu Vella, riu Segre, 
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l’Horta i la ciutat educadora. L’apartat dels ingressos es va debatre el mes passat. La 
major part de la despesa del pressupost es destina a l’àrea de cohesió social, educació i 
ocupació (31 milions d’euros). Els serveis de la ciutat suposen 27 milions de despesa; 
urbanisme i via pública 21 milions i seguretat, civisme i règim interior 18 milions. Es 
preveu la compra d’aigua a la Mancomunitat de Pinyana per 2,5 milions d’euros, en tant 
que no s’ha modificat la tarifa de l’aigua. Hi ha un fons de contingència d’1,2 milions i 
tenim una càrrega financera en què els interessos i les amortitzacions queden 
pràcticament congelats. Hi ha inversions en vies públiques, boscos urbans, enllumenat i 
protecció del patrimoni municipal. Les esmenes del PP i C’s han estat retirades, ja que 
han estat incorporades majoritàriament en la proposta d’acord. Les esmenes donen un 
major impuls a l’àrea d’acció social, incorporen un programa d’ajuts a les famílies per 
l’IBI, més ajuts a les empreses, dinamització de la Rambla de Ferran, més manteniment 
dels camins de l’Horta, millores en senyalització dels camins i pressupostos participatius 
per 1 milió d’euros.  
 
El Sr. Antoni Baró  intervé en nom de la FAVLL. Agraeix la possibilitat de participar en 
el Ple. Destaca que les reunions prèvies han estat molt interessants i els han permès 
poder consultar als associats per saber el seu parer. Celebra que s’augmenti la quantitat 
que es destinarà a pressupostos participatius, que han de comptar amb les associacions 
de veïns com a un agent important en aquests processos. Explica que hi ha moltes 
experiències en pressupostos participatius en altres ciutats i països que ens poden 
servir com a exemple. Aquesta eina participativa hauria de tenir el suport de la major 
part dels grups en tant que apropa les decisions als ciutadans. S’han llegit amb detall les 
esmenes de tots els grups. Comentaran les que han estat acceptades i analitzaran si 
algunes altres esmenes poden ser assumides en propers pressupostos. Alguns grups 
han treballat molt els temes d’urbanisme; prendran nota de les propostes per confrontar-
les amb les peticions que han estat rebudes per la FAVALL i, si escau, incorporar les 
que siguin assumides per la Federació. Les associacions són molt actives i han creat 
una comissió d’urbanisme a tal efecte. Els agrada veure que hi ha plans de barri que es 
posen en marxa; hauran de fer que es millorin aspectes concrets de la ciutat. Demana 
continuïtat en aquests plans i que es puguin ampliar a més barris; fa una crida a tots els 
grups en aquest sentit. Cada barri té un centre històric que requereixen plans propis que 
els ajudin a millorar les condicions de vida; cal fer un plantejament global que inclogui 
també els serveis. També destaca la rebaixa general de l’IBI i la del 10% de l’IBI de 
l’Horta que ara s’ha ampliat als jubilats. Espera que quan tingui efectes la revisió 
cadastral de l’Horta, l’Ajuntament apliqui allò que es va comprometre i apliqui el mínim 
imprescindible per no castigar més les rendes agràries. Els preocupa que la rebaixa 
d’impostos pugui repercutir en una pèrdua de serveis i inversions. Els sembla molt bé 
que l’Horta vegi incrementada la partida d’arranjament de camins i es millori la 
senyalització; demana que s’executi al més aviat possible. Creu que els ajuts directes 
són positius per afavorir l’emprenedoria. També qualifica positivament l’increment de 
partides en acció social i que cada vegada tinguin més pes en el pressupost. Cal vetllar 
que els ajuts socials arribin a les persones que realment els necessiten i els poden 
aprofitar. Sobre l’aigua diu que a cap veí li agrada que pugin les tarifes; però, cal 
estudiar que qui més embruta i qui més consumeix pagui també més. El sistema actual 
de tarifes és millorable; les quantitats fixes són un mecanisme no gaire equitatiu. 
Demana que s’estudiï la taxa de clavegueram i aigua amb criteris socials i 
mediambientals. El preocupa la necessitat de renovar el clavegueram en algunes zones 
de la ciutat; cal cercar el mecanismes per garantir inversions. En darrer lloc, manifesta 
que en general estan moderadament satisfets. Estan contents què una part de les 
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subvencions que reben les associacions siguin nominatives, cosa que facilitarà la gestió 
i la realització d’activitats. Demana que els tràmits de gestió de les associacions per 
justificar subvencions siguin tant senzills com legalment sigui possible, en tant que les 
entitats estan formades per persones que treballen de manera voluntària. Igualment 
demana ajut en la implantació de l’administració electrònica. Espera poder continuar 
col·laborant en la millora de la ciutat.  
 
El Sr. González , amb relació a l’expedient de la plantilla, vista la proposta i l’informe de 
les seccions sindicals i valorades les incorporacions de les darreres esmenes, diu que 
no poden donar confiança ni suport a l’equip de govern, atès el que ha passat en el 
darrer exercici. Valoren positivament la incorporació al pressupost de més recursos 
humans pels departaments de Secretaria i Intervenció (passarem a tenir 8 persones al 
departament d’Intervenció quan l’Ajuntament de Mataró en té 13, amb dos llocs 
d’habilitació nacional). Amb les darreres incorporacions no solucionem cap problema; 
amb l’administració electrònica no necessitarem només més recursos humans, sinó que 
faran falta altres tipus de recursos; el mateix passarà amb el nou Reglament europeu de 
protecció de dades. Cal més personal pels serveis socials, la Guàrdia Urbana, etc. Cal 
auto formació pel compliment de la jornada competitiva i fer una prova pilot de teletreball 
per aconseguir la conciliació de la vida laboral i familiar. Espera que es compleixin els 
compromisos adoptats amb els representants sindicals per tornar a un clima de 
confiança; cal donar temps al nou director de recursos humans. Cal complir les mocions 
aprovades per la recuperació de les condicions laborals acordades en el conveni de 
l’any 2010 i la reconversió de places vacants. Les reivindicacions sindicals plantegen 
encara moltes incògnites a resoldre abans de donar un vot favorable (interins, bosses 
de treball, sentències, municipalitzacions, etc.).  
Sobre l’expedient del pressupost diu que han intentat explicar públicament el 
procediment seguit per la Regidoria en el debat del pressupost. És un pressupost de 
175 milions d’euros. Un pressupost que previsiblement l’aprovaran tres partits que diuen 
portar el compliment de la llei en el seu ADN. Demana que consti en acta el contingut de 
l’article 168.4 del text refós de la LRHL que diu “Sobre la base dels pressupostos i estats 
de previsió a què es refereixen els apartats anteriors, el president de l'entitat forma el 
pressupost general i el remetrà, informat per la Intervenció i amb els annexos i 
documentació complementària detallats en l'apartat 1 de l'article 166 i en el present 
article, al Ple de la corporació abans del dia 15 d'octubre per la seva aprovació, esmena 
o devolució”. L’alcalde de Lleida ha format el pressupost general de l’Ajuntament el 23 
de novembre, hores abans de la segona Comissió d’Economia del mes. El document, 
amb les esmenes del PP i C’s incorporades, va ser lliurat en la tercera sessió de la 
comissió i les esmenes de la resta de grups 1,5 hores abans de la comissió del dilluns 
passat. No van voler votar cap esmena per respecte al treball desenvolupat. Fa 36 
hores s’estaven votant esmenes en la Comissió; fa 20 hores que tenim el pressupost 
que es presenta al Ple. Demana al Govern que sigui coherent quan demana l’estricte 
compliment de la llei en altres qüestions. Pregunta si aquest expedient és il·legal. A 
partir del proper divendres començarà un període participatiu on la ciutat pot presentar 
les reclamacions que vulgui i millorar el pressupost. L’agrupació del Comú va prendre la 
decisió de participar en aquest període, vist el desgavell de documentació fins la darrera 
comissió informativa. Presentaran reclamacions, perquè el procediment no s’ha ajusta a 
la Llei, s’han omès crèdits necessaris pel compliment de les obligacions i existeix una 
manifesta insuficiència d’ingressos. Potser que el vot del PSC, C’s i PP rebutgi totes les 
reclamacions futures; però, avui toca parlar del pressupost inicial. Sobre el capítol 2 de 
despeses explica que el seu grup ha fet pública una anàlisi de la contractació externa de 
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béns i serveis que fins l’octubre havia fet la Paeria. L’ajuntament és un motor de 
l’economia local; la contractació s’ha de fer de manera transparent i fomentant la 
competitivitat dels actors econòmics. Analitzada la contractació es conclou que no es 
fomenta l’economia col·laborativa ni cooperativa, manca informació i sovint el 
procediment de contractació menor es fa sense transparència i s’escull a dit a qui es 
demanen les ofertes. Això no passaria amb una previsió anual i amb un reforçament de 
les partides del capítol 2 i del capítol d’inversions. Sobre les inversions i el seu 
finançament mitjançant venda de patrimoni, critica que es torni a pressupostar una 
quantitat de venda que la història ens diu que és irreal (5 milions d’euros); no hi ha cap 
quantitat pel Museu Morera que sigui aportació directa municipal. Altra part de les 
inversions previstes es financen amb estalvi o amb subvencions. Diu que els va causar 
perplexitat que dilluns passat es fes quadrar l’esmena dels pressupostos participatius 
amb més venda de solars i de patrimoni. Respecte als capítols 3 i 9 de despeses, 
esperava que estès desglossat el cost del préstec de l’EMU. Finalitzarem l’any 2017 
amb més càrrega financera per l’operació de l’EMU. Encara s’han de complir pactes 
anteriors (amb ERC) i espera també la remunicipalització de la zona blava. La compra 
d’aigua és una nova partida, en tant que el PSC s’ha quedat sol amb la proposta 
d’increment de tarifes. Torna a existir un ajut financer a l’EMU per import de 3,5 milions 
(1,5 menys que l’any passat). Per això hi ha 1,5 milions d‘euros d’estalvi per finançar 
algunes inversions. Diu que el 80% de les pèrdues del CN&C són també nostres (i la 
major part del 20% restant també). El pressupost apareix equilibrat, però creu que està 
unflat en matèria d’ingressos. No podrem pagar en termini al proveïdor si incomplim el 
període mitjà de pagament. Diu que amb la proposta de baixada de l’IBI que va fer el 
Comú, l’Ajuntament, no perdia recaptació. Ara hem de comprar aigua, hem de pagar els 
contenidors de la brossa, renovar autobusos, canviar la gespa del Camp d’Esport i altres 
obres o bens que hem de pagar a terminis. El deute no financer ho quantifiquen en 157 
milions d’euros a 31 de desembre de l’any passat. Hi ha partides minvades 
voluntàriament per quadrar pressupostos (com la transferència a autobusos). El Comú 
ha votat en contra del pressupost de l’EMU; també ho ha fet amb el pressupost de 
Turisme de Lleida. Vol que consti en acta, respecte al PCiTAL, que s’incloguin dos 
extractes de l’informe d’intervenció. El primer on diu “....s’informa de la necessitat de 
revisar el pla econòmic realitzat amb la finalitat de que es pugui materialitzar la viabilitat 
econòmica de l’entitat ...” i el segon, on diu “...es pot comprovar que el pressupost 2017 
no dona compliment a l’obligació d’absorbir el dèficit amb el superàvit pressupostari...”. 
Votaran que no al pressupost, perquè és il·legal, irreal i irrealitzable. Il·legal, perquè no 
compleix amb la LRHL. Irreal, pel mètode de finançar la gran majoria de les inversions. I 
Irrealitzable, perquè els ingressos estan sobredimensionats.  
 
El Sr. Vilella  agraeix les valoracions que ha fet el president de la FAVALL Sr. Baró; diu 
que la rebaixa de l’IBI no repercutirà negativament en els serveis i que en els 
pressupostos es preveuen noves i importants ajudes socials. Amb relació a la plantilla 
orgànica i el Catàleg de Llocs de Treball per a l’any 2017, diu que estem en condicions 
de poder dir que la reiterada i reclamada petició per elaborar una RLT a la Paeria aviat 
deixarà de ser una eterna promesa incomplerta per convertir-se en una realitat. El pacte 
pressupostari entre el Grup Municipal del PP i l’equip de govern recull una partida 
econòmica específica per a l’elaboració de la definitiva RLT, tan reclamada pels 
treballadors i sindicats de la Paeria. La inclusió d’aquesta partida formalitza un 
compromís que hauria d’haver estat enllestit fa anys i que de ben segur hauria evitat el 
conflicte judicial dels anys passats. Les Seccions Sindicals representades en el Comitè 
d’Empresa i la Junta de Personal han fet una petició expressa de diàleg; el Grup del PP 
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fa seva aquesta petició i espera que la nova direcció de Recursos Humans aporti més 
diàleg entre l’equip de govern i els treballadors. El seu vot serà favorable a la proposta 
de plantilla de personal i el catàleg/relació de llocs de treball per a l’exercici 2017. 
Pel que fa al pressupost, diu que fins ara, els comptes municipals destacaven per un 
motiu fonamental: per ser una rondalla i una fantasia quimèrica que s’enfrontava a una 
realitat al mes de març de l’any següent, quan la liquidació del pressupost posava 
finalment en evidència uns pressupostos pensats per no complir-los. La mateixa idea 
continuista propugnaven, en principi, aquests nous comptes. Malgrat això, la necessitat 
d’haver de buscar suports per a la seva aprovació pot suposar un punt d’inflexió en el 
seu compliment. Amb un pressupost total de més de 169 milions d’euros, s’incrementa 
la recaptació en impostos directes malgrat la rebaixa de l’IBI per a l’any 2017; un fet que 
posa de manifest el que el Grup del PP havia defensat en els darrers anys: que una 
rebaixa de l’IBI no era incompatible amb el manteniment dels ingressos i menys encara 
dels serveis que la Paeria presta als ciutadans. Després de molts esforços per part 
d’aquest grup, s’ha aconseguit arribar a un acord amb l’equip de govern per l’aprovació 
de les Ordenances Fiscals que preveu una reducció de l’IBI d’un 3% en dos anys. Per 
primera vegada en 37 anys d’ajuntaments democràtics hem aconseguit una baixada 
efectiva del rebut de l’IBI, una rebaixa de l’impost municipal que més grava a les famílies 
lleidatanes i que ha d’alleugerir la càrrega fiscal dels ciutadans de Lleida sense sacrificar 
la principal font d’ingressos de la Paeria. La rebaixa d’un 2% de l’IBI suposarà que la 
Paeria deixarà d’ingressar 500.000 euros, compensada gràcies a la millora de les 
previsions del mercat immobiliari. Es millora també la recaptació en altres impostos, com 
l’impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans (en més d’un milió d’euros) i la 
nova taxa per als operadors de telefonia mòbil. Uns majors ingressos per mantenir i, si 
és possible, millorar els serveis als ciutadans de Lleida. De la necessitat de pacte de 
l’equip de govern per aprovar els pressupostos el Grup del PP farà la seva virtut. En els 
darrers mandats de tripartits i majories absolutes, la voluntat política del govern 
socialista es va convertir en llei, i d’aquesta llei han emanat les conseqüències que 
patim en l’actualitat en forma de deute municipal, que entre Paeria, EMU, CN&C i 
PCiTAL supera els 200 milions d’euros i que fa que l’any 2017, únicament a 
l’Ajuntament de Lleida, entre amortització i interessos s’hagi de pagar més de 12 milions 
d’euros. Es redueix l’aportació a l’EMU, que passa dels 4,8 milions d’euros a 3,6 milions; 
però, la sorpresa ha arribat en forma d’un préstec de 10 milions d’euros per pagar 
l’amortització del deute de l’EMU durant els propers tres anys. Es redueix de 750.000 
euros a 350.000 l’aportació a la Llotja, concretament al CN&C, però resta pendent 
encara d’un deute de 500.000 euros del crèdit que es va demanar per pagar l’Impost de 
Societats (d’una Llotja que no ens havia de costar ni un cèntim als lleidatans). Explica 
que s’ha arribat a un acord pressupostari per l’any proper amb tres objectius prioritaris: 
l’atenció a les famílies; el foment de l’ocupació i l’impuls de l’emprenedoria i les millores 
urbanístiques. La primera proposta (fruit de l’acord a les OOFF) ve a fixar al pressupost 
una partida de 250.000 euros pel Programa d’ajuts al pagament de l’IBI. Avui, i 
paral·lelament a la rebaixa de l’IBI aprovada en les passades OOFF, s’incorpora al 
projecte de pressupost per a 2017, aquest Programa d’ajudes per a persones en 
situacions especials de vulnerabilitat. A aquestes ajudes es podran acollir les persones 
empadronades a Lleida, que viuen soles, amb ingressos o pensions mínimes, persones 
a l’atur i unitats familiars amb ingressos inferiors a un 1,5 de l’IPREM. L’ajuda per 
aquestes persones serà d’un 50% de la quota anual de l’IBI. Amb relació a l’atenció a 
les famílies s’incorpora també al projecte de pressupostos un Fons específic per al 
servei d’atenció a la pobresa energètica. Però, la millor política social és la creació de 
llocs de treball i promoure les condicions, perquè aquelles persones amb especials 
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dificultats per trobar feina puguin tenir accés a un treball adequat a les seves aptituds. El 
pressupost recull un programa que anomenem Programa Integra (que es farà 
conjuntament entre Serveis Socials, l’IMO i les empreses). Amb relació a les inversions, 
dins de la partida dedicada al procés participatiu, s’incorpora la proposta aprovada al Ple 
del mes de maig de 2016, referent al programa de microurbanisme “Barri a Barri”, 
gestionat per la Regidoria de promoció i gestió de l’hàbitat urbà i rural i la sostenibilitat. 
S’incrementen les inversions en camins de l’Horta i en la seva senyalització; s’incorpora 
una subvenció per la reforma del retaule de l’oratori de l’Acadèmia Mariana i es crea un 
Pla plurianual pel soterrament del cablejat elèctric que encara hi ha a moltes façanes 
d’edificis de Lleida (que representa al voltant del 5% sobre el total.). També es vol fer 
desaparèixer els pals de fusta de la llum que encara “adornen” algunes voreres dels 
carrers de Lleida. Són conscients que aquesta actuació no es fàcil ni econòmica i per 
això consideren que es podria fer per fases, per carrers o barris. Hi votaran a favor, 
perquè estan satisfets d’aquest acord assolit amb l’equip de govern; perquè consideren 
que és un acord seriós, realista, pensat i meditat perquè es pugui complir i portar a la 
practica, ja que és perfectament assequible i assumible per l’economia de l’Ajuntament. 
En definitiva, és un acord que beneficiarà al conjunt dels ciutadans de Lleida. 
 
 
El Sr. Gabarrell  diu que, d’acord amb l’informe emès per la Junta de Personal i el 
Comitè d’Empresa, votaran favorablement a la Plantilla de personal i el catàleg/relació 
de llocs de treball de l’Ajuntament de Lleida i els seus organismes autònoms. 
Coincideixen amb les valoracions positives fetes per la Junta de Personal i el Comitè 
d’Empresa, especialment amb la resolució de les observacions incorporades a l’informe 
dels anys 2015 i 2016, amb relació als llocs de treball vacants; en l’aprovisionament dels 
caps de servei per sistema de concurs de mèrits i no per lliure designació i, de manera 
destacada, en la declaració d’intencions feta pel nou director tècnic de Recursos 
Humans d’iniciar d’una vegada per totes l’actualització de la RLT. Són conscients del 
grau de responsabilitat que, des de l’equip de govern s’exigeix, any rere any, als 
sindicats d’aquesta casa per poder tirar endavant l’aprovació de l’expedient de plantilla 
de personal. Però, això no ha de ser un xec en blanc per garantir res any rere any. 
Responsabilitat tota, però absolutament compartida. No deixa de ser significatiu, que un 
informe favorable dels sindicats de la Paeria a l’aprovació de l’expedient de personal 
sigui acompanyat d’un llistat de 12 reivindicacions prioritàries. Exigiran a l’equip de 
govern que posi fil a l’agulla per tal de solucionar, o avançar cap a la solució de totes 
aquestes reivindicacions, algunes d’elles absolutament enquistades. Exigiran a l’equip 
de govern que, d’una vegada per totes, retorni als treballadors i treballadores d’aquesta 
casa allò que els va furtar: la jornada de 35 hores i el retorn a les condicions laborals 
establertes a l’Acord Conveni de 2010. Aprovaran l’expedient, perquè aquest grup no 
anirà mai contra la voluntat dels treballadors i treballadores d’aquesta casa. Demana 
que s’aprofiti aquest vot de confiança, i es deixi de fer el joc al govern de l’Estat 
Espanyol; que es reclami aquest 2017 la immediata restitució del dret a la negociació de 
la jornada i horaris per part de totes les administracions públiques, així com la totalitat 
dels drets laborals suprimits per les disposicions legals dictades els anys 2011 i 2012. 
Exigències i responsabilitats compartides amb les treballadores i treballadors (quid pro 
quo).  
Amb relació a l’expedient de Pressupost General diu que els pressupostos municipals 
són l’eina més potent de gestió, de desenvolupament i de transformació local per 
avançar cap a un model municipal més just socialment i que promogui noves polítiques 
en tots els àmbits. Són (o haurien de ser) la traducció en planificació i previsió 
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econòmica del projecte polític del govern i de les seves prioritats. Els pressupostos d'un 
ajuntament estan clarament inserits dins d'una lògica institucional; no són únicament un 
instrument tècnic (com sovint s'explica interessadament des de l’equip de govern o des 
dels seus socis de C’s), sinó que són un instrument clarament polític. Cal 
contextualitzar-los dins la nostra pròpia realitat i atorgar-los-hi la seva capacitat real de 
transformació. Creu que els pressupostos que avui tenim al davant són una prorroga, de 
facto, dels que es van aprovar l’any passat. Més del mateix, amb un cert retoc dels 
números, amb una nul·la capacitat de transformació i una nul·la capacitat d’incidir 
realment en la millora de les condicions de vida de la immensa majoria de lleidatans i 
lleidatanes. De facto, és una pròrroga de pressupost. Parteix de la premissa que no hi 
ha una sola manera de gestionar i prioritzar els recursos; cal que la ciutadania pugui 
intervenir en la formulació d'un procés que permeti la participació ciutadana en aquesta 
decisió. Esmenta com a exemple de bona pràctica la prova pilot de Badalona, que es 
podria desenvolupar amb l'objectiu de garantir un debat ampli i informat de la ciutadania 
i la seva intervenció en el pressupost municipal del 2018, en forma de decisió vinculant 
(lamentablement per al del 2017 ja és massa tard). L'objectiu és doble, ja que més enllà 
de la participació i presa de decisions de la ciutadania en un procés concret, aquesta 
esdevé una eina que garanteix l'evolució cap a una nova cultura democràtica en què la 
mateixa ciutadania sigui partícip de la gestió municipal, apostant també per fer 
pedagogia del què creuen que poden ser noves actituds i relacions de les lleidatanes i 
lleidatans vers la política institucional. El Govern ha triat el camí fàcil. Critica la manca 
de diàleg i consens, manca de capacitat de negociació i sempre mirant cap a la dreta, 
que és on en aquest mandat el Govern es troba més còmode. Considera que s’han 
conformat amb quatre demandes bones, boniques i barates que Ciutadans i PP posen 
sobre la taula. Diu que és una grandíssima llàstima, una manca d’oportunitats perdudes 
any darrera any. Seguiran insistint perquè el Govern vegi la llum. Han portat 47 
propostes per als pressupostos de l’Ajuntament d’aquest 2017 a la Comissió de 
recursos i se’ns ha dit no a tot; massa agosarats, se’ls diu que en realitat són uns 
pressupost alternatius, cosa que és falsa. Tant de bo poguessin fer un pressupost 
alternatiu. Les propostes que han presentat són en realitat 47 pedaços que venen a 
intentar tapar alguns dels seus grans forats que venien a contrarestar una política 
pressupostària que prima, per sobre de tot, la reducció del dèficit, executant plans 
d’ajustament que retallen la despesa pública alhora que mantenen un sistema fiscal 
absolutament favorable a les rendes altes, les grans fortunes i els beneficis industrials. 
Que venen a contrarestar uns plans d’ajustament absolutament injustos, i on es neguen 
els recursos més bàsics (llum i aigua) a les persones que més ho necessiten, o se’ls hi 
“atorga” amb la condescendència pròpia de l’assistencialisme més decimonònic. En la 
societat en la que vivim hi ha recursos econòmics de sobres per pagar-los; només cal 
apostar per la redistribució i la justícia social. Apostar fort, cosa que evidentment mai 
podran fer al costat de la dreta neoliberal, al costat del PP i de C’s. Avui presenten 47 
pedaços per disposar de més ingressos a partir d’aplicar la Llei 24/2015 de sancions per 
habitatges buits (les darreres dades quantifiquen en 1.561 els habitatges buits a la 
ciutat, als quals se’ls pot aplicar multes d’entre 5.000 i 10.000 euros). Per recaptar els 
ingressos de la taxa de l’aigua i del clavegueram; actualment la Paeria no està recaptant 
en el seu pressupost els ingressos derivats del preu de l’aigua i del clavegueram que 
paguem la ciutadania, sinó que és l’empresa privada FCC i Aqualia qui estan ingressant 
aquests imports de forma irregular, donat que no té cobertura legal per a fer-ho. 
Presenten 47 pedaços per recuperar despesa innecessària per als ingressos 
municipals, com ara: acabar amb les fundacions públiques; eliminar les subvencions 
nominatives a les cases regionals; estalviar amb la remunicipalització dels serveis 
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públics privatitzats; eliminar les despeses de protocol, dietes i indemnitzacions de 
càrrecs electes i reduir en un 15 % les retribucions destinades als membres dels òrgans 
de govern, alts càrrecs i personal eventual assessor i suprimir despeses que no 
reverteixen en la ciutat com les subvencions a l’Abadia de Montserrat i Monestir de 
Poblet. Se’ls ha dit que tot això no encaixa en la filosofia del Govern, que de tornar els 
servis públics a mans públiques res de res. Es subratlla la negació a qualsevol 
possibilitat de canviar les subvencions nominals a les cases regionals per subvencions a 
projectes, com qualsevol altra entitat. No només no retallen en protocol i despeses 
supèrflues, sinó que a instàncies dels seus socis de Cs, tornen a posar 6.000 euros 
pagats amb els diners de totes i tots, per tornar a muntar el dinar de celebració de la 
festivitat de Santa Cecília amb la Guàrdia Urbana. Aquest cos té altres prioritats: torns, 
hores extra, equipament, material, etc. No és anecdòtic, és lamentable i absolutament 
injustificable. Avui presenten 47 pedaços integrats dins el que consideren mesures 
prioritàries de transformació social, econòmica i cultural. Per posar els serveis públics en 
mans públiques; per impulsar plans de treball, habitatge i riquesa. Entre d’altres: la 
creació d’un pla d’ocupació activa i cooperativa; creació d’una xarxa d’habitatge social i 
jove i auditoria del deute il·legítim. Es presenten 47 pedaços que pretenen posar i 
impulsar una lluita decidida contra la pobresa. Dotar la ciutat d’un un alberg municipal 
públic i d’un alberg de temporers de la fruita, Impulsar un pla de mesures de xoc contra 
la pobresa energètica (fomentant la informació, el seguiment i garantint 
l’empadronament de totes les persones que viuen al municipi, sigui l’habitatge que sigui, 
d’acord amb el que diu la Llei). Per convertir Lleida en una ciutat igualitària amb 
mesures com: ampliar l’acollida d’urgència a víctimes de violència masclista; reobrint el 
Casal de la dona; ajudant a la regularització de permisos dels veïns i veïnes i creant el 
Memorial democràtic lleidatà. 47 pedaços que pretenen invertir en educació, cultura i 
patrimoni, amb: un pla local de lluita contra la segregació escolar; un pla d’accés 
universal a la cultura (amb un augment general de fins a un 5% del total del pressupost 
municipal per aquest 2017) per apropar la cultura als sectors socials menys afavorits i 
els joves, obrir els equipaments culturals municipals, signar convenis, promoure 
iniciatives culturals als barris, actuar sobre els preus, establir una fila zero per a 
col·lectius desafavorits i afavorir la creació local. Explica que, malgrat la unanimitat de 
l’acord en el Ple passat, no hi ha cap partida per dotar l’execució progressiva del Pla 
municipal de biblioteques que ha de desenvolupar la futura Xarxa Municipal de 
biblioteques als barris. Les esmenes que presenten pretenen invertir en transparència i 
participació; cal crear i implementar el Pla Municipal de Participació Ciutadana i crear 
una Comissió de Pressupostos Participatius. No els desagrada la proposta que han 
pactat amb el Grup de C’s; però, creuen que un pressupost es fa participatiu de manera 
prèvia a la seva aprovació, que la participació no és una carta als reis i que cal treballar 
molt abans d’aquest Ple el procés participatiu i els projectes de la ciutadania. Avui aquí 
han vingut a dir al Govern moltes coses, lamentablement no els han volgut escoltar. El 
no de la Crida-CUP als Pressupostos per a l’any 2017 és tan gran com la lluita de la 
Sandra Salamí per una vida digna per ella i la seva filla; tan rotund com el que va dur a 
aquest Ple la Rosa Peñafiel Cantano en defensa de la memòria del seu avi. Creu que el 
Govern està ancorat a la dreta, i que ho haurà de justificar davant qui calgui. Si l’any 
vinent han de tornar a prorrogar de facto els pressupostos, demana que se’ls faci saber 
abans, s’estalviaran temps i paraules buides.  
 
El Sr. Vega  anuncia per avançat que hi votaran que no. El vot serà negatiu a la 
proposta de Plantilla presentada, perquè considera que no pot donar compliment a les 
necessitats de servei que té la Paeria. També votaran negativament als pressupostos 
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per dues raons. La primera, perquè són poc ambiciosos (fins i tot per sota d’anys 
anteriors i especialment d’enguany); perquè darrera una aparença ampul·losa i efectista 
es limiten a dotar la gestió del dia a dia i ajornar la solució als grans reptes municipals 
com l’EMU, la prestació de serveis públics en concessió, les mançanes en temes 
d’habitatge, etc. La segona raó és perquè representen un incompliment flagrant de 
compromisos contrets que no s’han dut a la pràctica; els compromisos del pressupost 
de l’any 2016 i els acords adoptats en diverses comissions a proposta de diversos grups 
municipals especialment en l’àmbit de la gestió de l’hàbitat urbà i rural. Considera que la 
plantilla no està dimensionada segons les necessitats del serveis, com a mínim en dos 
dels àmbits prioritaris per ERC: els serveis públics i els servies socials i d’atenció a les 
persones. L’augment que es proposa és només pels serveis tècnics de l’Ajuntament; és 
cert que Intervenció i Secretaria General estan mal dotats i estan d’acord en què cal que 
es facin increments de plantilla en aquests dos serveis tan importants pel control i la 
gestió de la Paeria. Però, els serveis socials estan molt mancats d’efectius; el personal 
treballa al límit i queden necessitats socials i de treball comunitari per cobrir. No 
s’incorpora al personal del servei de gestió d’aparcament, grua i dipòsit de vehicles com 
a integrant de la plantilla municipal. La internalització anunciada (compromís esbombat 
a tort i a dret) no s’ha fet ni es preveu que es faci. L’element més greu ha estat la 
comprovació de l’existència de llocs de treball no coberts tot i estar dotats 
pressupostàriament. Donen suport a les reivindicacions dels sindicats de la Paeria i 
reclamen voluntat de diàleg per part de l’equip de govern. Desitja que la nova direcció 
de Recursos Humans ajudi a remoure les voluntats negociadores del Govern.  
Sobre el projecte de pressupostos diu que s’han fet pensant només a curt termini, en la 
gestió del dia a dia. És un projecte sense ànima, sense ambició, sense criteri polític. 
Desproveït de qualsevol mínim rastre de model de ciutat. Es va presentar a la premsa, 
es va publicitar al web i en aquest Ple la Sra. Mínguez ha explicat els objectius. 
Compara alguns aspectes de l’explicació de la regidora d’Economia per tal de demostrar 
que les paraules van per una banda i els números per una altra; també servirà per 
explicar els arguments que motiven el vot contrari del seu grup. Els pressupostos fan 
referència al funcionament de la ciutat i als serveis a la ciutadania; però, és un mínim i 
una funció bàsica de l’Ajuntament que, en tot cas, el pressupost ha de cobrir. Explica 
que en el pressupost general computen les despeses de cementiris com a polítiques de 
drets de les persones (no és pot dir que aquest servei s’emmarca com a un servei 
social). Dels 10,7 milions d’euros de la partida d’acció social, resulta que 5,8 milions 
corresponen a sous i seguretat social; és cert que per fer funcionar els serveis socials fa 
falta personal, però no es pot dir que aquesta despesa és de serveis socials. El 54% de 
la partida esmentada no es destina a programes socials. Una altra mitja veritat és que 
dels 16,4 milions d’euros destinats a educació, recullen només 1.250.000 euros per a 
programes educatius, la resta és pel funcionament de la Regidoria (sous, etc.). Creu que 
aquestes despeses haurien de computar com a despeses d’administració general. La 
gran majoria de la despesa en aquests dos grans apartats es destina a sous, drets 
laborals, etc.; creu que el Govern fa trampa quan els computa amb relació als serveis. 
Sobre el desenvolupament del POUM i el concepte Lleida en Verd es pregunten on és el 
Pla especial del riu Segre, aprovat pel Ple amb l’adhesió entusiasta de l’equip de 
govern. No hi ha una dotació específica per al Pla especial del riu. No hi ha dotació per 
l’aplicació del Pla d’acció per l’energia sostenible (reducció de CO2, substitució de 
calefacció d’edificis, etc.); no hi ha partides específiques. Es diu que altres objectius del 
Pressupost són la lluita contra la pobresa, l’atenció a les persones més vulnerables o a 
les famílies amb risc d’exclusió social, etc.; les tres actuacions van lligades i són una 
sola, separar-les és un artifici per fer creure que es fan més coses. El seu grup va 
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proposar el disseny d’un pacte global per al tractament del fenomen okupa i no ha estat 
acceptat; pregunta si en aquest cas no hi ha risc d’exclusió social o necessitat 
d’actuació comunitària. Es parla de civisme i dels 22 milions per seguretat ciutadana no 
consta quants fons es destinaran a campanyes de sensibilització ciutadana i impuls del 
civisme. Dels 53 milions per a promoció i gestió de l’hàbitat urbà i rural, no consta quan 
es destina a campanyes de foment del civisme de l’espai públic. Dels 17,4 milions per a 
polítiques socials no es diu quan es destinarà a programes de treball comunitari i 
convivència cívica. El que s’explica no coincideix amb el contingut de les partides del 
pressupost. Per altra banda, el Govern proclama el valor de l’Horta i destinen només 
189.000 euros a la senyalització i manteniment dels camins (dels 4,5 milions destinats a 
inversions en via pública i infraestructures bàsiques). Sobre transparència diu que no hi 
ha cap partida especifica destinada a aquest concepte; no hi ha una explicació real dels 
comptes de l’EMU que té un tancament de balanços positius gràcies a la subvenció que 
rep des de l’Ajuntament (si no hi fos caldria liquidar l’empresa segons els conceptes de 
sostenibilitat econòmica empresarial). Sobre la bateria d’esmenes que ha presentat el 
seu grup (un total de 96) explica que d’una banda prioritzaven la construcció d’un model 
de ciutat i, d’altra banda, demanaven el compliment dels compromisos pendents. El 
Govern s’ha negat a complir els compromisos pendents i no han acceptat una segona 
oportunitat amb la inclusió d’esmenes. Explica que darrerament s’ha posat de moda la 
paraula postveritat, que descriu la pèrdua de valor de la veritat i la seva substitució per 
l’opinió i la creació d’una aparença de veritat. Creu que l’actitud del Govern crea un nou 
concepte: el del postcompormís; la pèrdua de valor del compromís. L’acord per escrit 
que va ser rubricat per l’alcalde ha de tenir valor; amb l’incompliment dels acords 
adoptats per votació s’acaba de posar en dubte la credibilitat de l’alcalde. 
L’empobriment moral que això representa (amb 80 incompliments) és una qüestió 
devastadora. Vist tot això, cal considerar que els grups que donen suport al pressupost 
ho estan fent també a què no es complexin els acords que es van signar. Hi ha 
raonables ombres de dubte sobre el compliment dels pressupostos i, a més, el projecte 
presentat no és l’adient per desenvolupar el model de ciutat que ERC-Avancem vol. Per 
això hi votaran en contra.  
 
La Sra. Ribes  recorda que quan C’s va entrar a l’Ajuntament va decidir exercir 
d'oposició responsable i constructiva, cosa que porten fent fins ara. Des de llavors la 
seva acció política i municipal s'ha basat en tres pilars: transparència i regeneració 
democràtica; els drets de les persones i la regeneració econòmica i lleialtat institucional. 
És per això que han fet un seguit d'esmenes als pressupostos que creuen que van en 
aquesta línia: millora de l'administració de l'ajuntament; implicació dels ciutadans en la 
construcció del projecte de ciutat; ajuda als més necessitats; foment a la creació de llocs 
de treball; aposta per actuacions urbanístiques que rellancin el potencial de zones 
deprimides de la ciutat; foment de l'esport femení i altres esports minoritaris i valorar 
l'esforç i mèrit del cos de la Guàrdia Urbana. Per tenir un govern més proper i 
transparent, calia reforçar el capítol 1, perquè la nostra administració sigui el més 
eficient possible. S’havia arribat a un punt en què les àrees bàsiques de l'Ajuntament, 
que permeten que la resta del consistori funcioni amb normalitat estaven col·lapsades. 
Van presentar per això una esmena per reforçar aquestes àrees de secretaria, 
intervenció, tresoreria, serveis jurídics, urbanisme i contractació (mitjançant 
procediments de mobilitat interna o mitjançant incorporació de nou personal.). Això 
millorarà les condicions laborals d'uns treballadors sobre exigits, que estan 
desenvolupant un treball titànic i indispensable, encara que no sigui visible per als 
ciutadans. Un treball que en aquesta sala tots els grups ens afanyem a reconèixer, però 



 
 

 18

que a la pràctica moltes vegades entorpim amb les nostres accions contraproduents, 
produïdes majoritàriament pel desconeixement. Agraeix l’informe positiu de la Junta de 
Personal i dels sindicats. És un primer pas per a la millora de la Plantilla; en els propers 
anys caldrà seguir amb aquesta línia de col·laboració per poder donar sortida a les 
reclamacions que demanden els sindicats. Exigiran a l’equip de govern que aposti pel 
diàleg.  
Creu que ha arribat el moment d’implementar un dels punts que portaven en el seu 
programa electoral: els pressupostos participatius. La nostra és una societat madura. 
Els pressupostos participatius han de servir per saber què volen fer amb la partida 
d’inversions del seu ajuntament. Per això hem presentat una esmena, dotada d’un milió 
d'euros, que ha estat valorada per la resta de grups. Creu que ha estat millor garantir 
primer la dotació pressupostària i després decidir els projectes. També han presentat 
esmenes dedicades a l’augment de la despesa social, destinades a atendre als nostres 
ciutadans que més ho necessiten, ja que malauradament, la crisi segueix sent una 
realitat en aquesta ciutat. També l'atenció i suport a nens en situació de vulnerabilitat i 
les seves famílies; persones sense llar; persones grans amb discapacitat i/o 
dependència; la lluita contra la pobresa i l'elaboració d'un Pla de millora per a centres i 
serveis d'atenció directa que seran objecte d'especial atenció en aquests pressupostos. 
Aquestes propostes suposaran un augment de més de mig milió sobre les previsions 
inicials de l'equip de govern. Quant al foment de l'ocupació, que és la millor política 
social, han pensat que havia de ser objecte d’esmenes en aquest sentit. Han impulsat 
un seguit de propostes com: la creació d'unes jornades empresarials que serveixin per a 
la posada en comú de projectes i experiències del món de l'empresa i el comerç, creant 
així un fòrum de debat i d'idees encaminat a servir d'inspiració per al nostre comerç i 
empresa local; i la creació d'una línia d'ajuts a fons perdut per al teixit empresarial de la 
ciutat, ja sigui per a iniciatives de nova creació o bé per realitats empresarials actives, 
liderades per ciutadans menors de 65 anys, que estiguin empadronats a Lleida i amb 
negocis ubicats als barris que tenen índex econòmics més deprimits; l’objecte d'aquests 
ajuts és fomentar la creació d'iniciatives empresarials d'alt impacte en el teixit econòmic 
o finançar actuacions d'ampliació i millora. Tampoc podien deixar de banda el punt de 
vista urbanístic i s'ha aconseguit incorporar al pressupost la reactivació econòmica del 
Centre Històric, prenent com a punt de partida el nou Parador Nacional, i duent a terme 
una sèrie de projectes que facin que aquest barri deixi de ser una zona de pas per 
tornar a ser un lloc dinàmic i atractiu per a tota la ciutat. Propostes com el posicionament 
de marca, beneficis fiscals a emprenedors, exposicions itinerants o programes de 
patrocini privat començaran a ser una realitat a partir del 2017 en aquest barri. També 
han proposat la dinamització de la Rambla de Ferran, prenent com a punt de partida el 
trasllat del Museu Morera a l'edifici de l'Audiència i la ubicació de l'Oficina Municipal 
d'Atenció Ciutadana, però impulsant una intervenció conjunta i alhora complexa que 
implica diversos barris i sectors com el eix comercial i les estacions de bus i ferrocarril. 
No volen oblidar els esports minoritaris o l'esport femení. Calia impulsar aquells esports 
que fomentin valors inclusius i impulsar també l'esport femení. També destaca les seves 
propostes de lleialtat institucional. Respecte a la llei i als cossos de seguretat, considera 
necessari el reconeixement a la Guàrdia Urbana i es destinarà un 0.0035 % del 
pressupost per una celebració el dia de la seva patrona. El Grup de C’s es deu a la 
paraula donada. Així, quan van entrar en aquest consistori ho van fer dient que no 
acceptarien cap pujada impositiva si podien evitar-ho. Per això han demanat que en el 
pressupost de 2017 es prevegi la inversió de 2 milions per a realitzar les inversions 
necessàries per a l'abastament d'aigua correcte (l'alternativa a aquesta mesura és pujar 
el rebut de l'aigua a tots els veïns). Creu que l’equip de govern ha valorat que les 
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esmenes de C’s són sensates, sense inversions en grans infraestructures ni projectes 
poc estudiats; porten accions molt calculades i que busquen perfectament tant el 
funcionament d'aquesta casa, com la millora de la vida i l'economia de la ciutat. Es 
tracta d'uns pressupostos que estan pensats per i per als ciutadans, que es preocupen 
de la seva butxaca i les seves factures, així com la seva ocupació, la formació i el seu 
benestar. Busquen millorar l'eficiència de l'administració, que no deixa ningú, donant 
una oportunitat a tots per igual, prioritzant l’eix social, i no obstant això, serà un 
pressupost auster. La Paeria no es pot permetre grans luxes, ni inversions faraòniques. 
També toca estirar fins a l'últim euro, sabent que hi ha previsions d'ingressos, com les 
transferències de la Generalitat, que és possible que no es produeixin. Creu que aquest 
és un bon pressupost. Sobri, assenyat i responsable, que respon a les necessitats reals 
de la majoria dels ciutadans. Espera que altres grups canviïn d’opinió; especialment 
quan es diu que es tracta d’un pressupost continuista, que l‘any passat va tenir el seu 
suport i estan a favor de les esmenes introduïdes per C’s. Un pressupost és una eina 
política; el que sí que és un document tècnic és el compte general. I com a eina política, 
el Grup de C’s intenta projectar en els pressupostos les seves propostes electorals.  
 
La Sra. Salmerón  diu que, pel que fa a la proposta de modificació de la Plantilla per a 
l’exercici de 2017, el seu grup votarà abstenció, atès que els informes sindicals són 
favorables, però amb condicions; moltes d’elles han estat reivindicades pel Grup de CiU 
en les comissions informatives (esmenta l’actualització del reglament de les bosses de 
treball, la publicació de les vacants per afavorir la mobilitat interna, incloure la RLT de 
segona activitat de la Guàrdia Urbana, etc.). Aprofita aquesta intervenció per donar un 
vot de confiança al recent nomenat director de Recursos Humans; els consta que ha 
començat a treballar en els temes que afecten i preocupen els treballadors de la Paeria. 
Celebra que el pressupost incorpori una partida per fer efectiva una de les 
reivindicacions que reiteradament ha plantejat el seu grup: poder disposar d’una RLT. 
Espera que aquesta RLT sigui una realitat per a l’any 2017 i que doni resposta a les 
situacions que han donat lloc al descontent generalitzat de la plantilla municipal. La RLT 
ha de servir per objectivar els criteris de classificació dels llocs de treball i millorar la 
professionalitat dels treballadors; avaluarà les necessitats de dotacions de places 
vacants i servirà per regularitzar les situacions laborals que cal solucionar. Era i és 
necessari un reforç de personal en l’àmbit de l’assistència social, per tal de fer un 
seguiment correcte dels ajuts atorgats i millorar l’assistència a les famílies amb exclusió 
social.  
Pel que fa a la proposta de pressupost explica que només s’han incorporat única i 
exclusivament les esmenes presentades pels grups de PP i C’s. El diàleg i el consens 
no estan a l’ordre del dia de l’equip de govern. Estan amb total desacord amb el fet que 
ni tant sols s’hagin valorat les esmenes que han presentat la resta de grups de 
l’oposició; tot indica que les esmenes seran totes rebutjades. Diu que es tracta d’un 
pressupost continuista; no és el pressupost de CiU i no incorpora ni una sola de les 
seves esmenes. Incorpora, però, esmenes del pressupost de l’any passat que no s’han 
executat en temps i forma; creu que s’ha acabat demostrant que les reivindicacions del 
Grup de CiU eren possibles. Aquest any s’ha pogut incorporar una petita rebaixa fiscal: 
el 2% de rebaixa lineal de l’IBI (que com a conseqüència de l’alta de nous habitatges al 
padró gairebé no tindrà repercussió econòmica). Això confirma que la proposta que 
havia fet CiU altres anys era viable i la rebaixa hauria pogut ser fins i tot més elevada. 
També han aparegut nous ingressos amb la taxa de la telefonia. Creu que el pressupost 
manté els mateixos errors que tenia en anys anteriors: previsions de despeses poc 
ajustades a la realitat i partides que caldrà modificar, perquè estan mal calculades (com 
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la transferència a autobusos). Defensa un control rigorós de la despesa: cal gastar allò 
que està pressupostat. Espera que en el proper exercici no hi hagi cap reconeixement 
de crèdits que calgui suportar amb el pressupost de l’any 2017. Estaran amatents, 
perquè les finances siguin transparents i es pugui controlar la despesa. Pel que fa a la 
partida d’inversions creu que és agosaradament optimista; pràcticament tota la inversió 
serà inviable perquè s’han de finançar amb la venda de solars, fet que no és gens 
esperançador. L’any anterior s’han venut terrenys únicament per un valor d’1,9 milions 
d’euros, molt lluny dels previstos per l’exercici de 2017. El que sí que es preveu és el 
creixement de l’endeutament de l’Ajuntament. El deute de la Paeria (amb l’EMU, la 
Llotja i el PCiTAL) és de més de 200 milions d’euros; empreses totes elles 
subvencionades any darrera any per l’Ajuntament, que provoca una situació insostenible 
en el temps. L’EMU no pot atendre el pagament de les seves despeses financeres i avui 
es presenta com a solució que la Paeria formalitzi un préstec per a pagar un altre 
préstec de l’EMU; creu que es tracta d’un pedaç i que cal adoptar una solució urgent i 
definitiva. El pressupost és una eina política que ha de servir per trobar solucions als 
problemes i atendre les demandes ciutadanes. Per això el Grup de CiU va posar en 
marxa la campanya “entre tots decidim Lleida”, amb la qual han rebut més de 700 
propostes en les quals demanen incidir en la millora de les vies públiques, millorar la 
qualitat dels serveis, crear ocupació i millorar la cohesió social, entre altres. Cal donar 
veu als ciutadans. Les audiències públiques que s’han fet no han tingut l’èxit que ha dit 
el Govern (comenta el nombre d’assistents a alguns actes i les intervencions crítiques 
amb la gestió de l’equip de govern). Fa un resum de les seves esmenes: 53 en total, 
que s’agrupen en 7 blocs. El primer bloc és el manteniment i millora dels serveis públics; 
la ciutadania es queixa constantment de l’estat de la via pública, tenim una ciutat fosca, 
cal un pla integral de manteniment per millorar la xarxa de clavegueram i d’enllumenat, 
reposició de l’arbrat, etc. El segon bloc és el de cohesió i justícia social. Plantegen 
augmentar els ajuts a les entitats i un pla de pagaments calendaritzat; ajuts pel 
pagament de l’IBI a les entitats culturals i socials sense ànim de lucre; plans d’ocupació 
per a persones amb capacitats especials, vinculades a entitats sense ànim de lucre; 
augment de les beques de menjador i dels ajuts escolars; ajuts per rehabilitar habitatges 
en condicions insalubres o destinats a lloguer social i ajuts per alimentació infantil. El 
tercer bloc fa referència al foment de l’ocupació i la dinamització de la ciutat. Proposen 
fomentar l’ocupació dels més de 9.000 aturats de la ciutat i la contractació socialment 
responsable; ajuts per autònoms que es donen d’alta per primera vegada; dinamització 
comercial de les zones més desertitzades de la ciutat i un pla de millora dels polígons 
industrials. El quart bloc es refereix al patrimoni històric: Conservació, millora i 
senyalització del mateix. El cinquè bloc, i pel que fa a l’àmbit del personal, demanen 
reforç per l’assistència social i per la realització de la RLT. Quant a l’Horta, demana la 
dotació d’un fons per pal·liar el desajustament produït per la revisió cadastral; 
manteniment i senyalització dels camins i construcció del pont de Copa d’Or. Demanen 
també més autonomia per les EMD de Sucs i Raimat. En darrer lloc porten un grup 
d’esmenes que van ser presentades, acceptades i incorporades al pressupost de 2016 i 
que, llastimosament, no estan executades. Alguns projectes acceptats es comencen a 
treballar ara (amb un any de retard); altres ni tan sols s’han començat (els relaciona). 
Per això votaran en contra de la proposta. No votaran a favor d’un pressupost 
continuista i que no s’adapta a les exigències dels nous temps. Creu que l’equip de 
govern ha negociat pel seu interès, sense considerar la riquesa que suposen les 
aportacions dels grups municipals. No se’ls ha escolat i això suposa que no s’ha escoltat 
la ciutadania.  
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La Sra. Mínguez  agraeix l’informe favorable de la Junta de personal i del Comitè 
d’empresa a la proposta de Plantilla. És evident que cal continuar amb les reclamacions 
que estan damunt la taula i vol que quedi clar que la pèrdua de drets no ha estat 
causada per l’equip de govern; els sindicats i els treballadors saben que l’Ajuntament 
contribueix en allò que pot fer. Agraeix la intervenció de la FAVALL. Coincideix en què 
no és bo renunciar a la taxa de clavegueram; entre tots hem de trobar un model per tenir 
ingressos que puguin repercutir en les inversions de millora d’aquest servei. Als grups 
de C’s i PP els vol agrair la coresponsabilitat, la seriositat i el treball que han fet amb 
totes les esmenes; els agraeix el suport al projecte de pressupost i la seva 
responsabilitat. Altres grups voldrien que els pressupostos s’haguessin de prorrogar i 
volen impedir l’acció administrativa, l’acció de govern. Creu que la Crida-CUP vol posar 
pals a les rodes amb la idea de transformar la ciutat; els demana que valorin la seva 
acció i no vulguin paralitzar l’acció de govern. Critica al Grup del Comú dient que, tot i 
que diuen que defensen la legalitat, no entén que la mateixa administració que va 
aprovar la LRHL no té presentat el pressupost abans del dia 15 d’octubre i la Generalitat 
va tenir el pressupost de l’any 2016 al mes de maig. La llei estableix uns terminis de 
referència; per això preveu en el mateix article que si el dia 1 de gener no estan 
aprovats els pressupostos es prorroguin els de l’any anterior. Els pregunta si el 
pressupost hauria sigut legal si s’hagessin acceptat les tres esmenes que han presentat. 
Explica que l’Ajuntament ha venut històricament força patrimoni i també n’ha comprat, 
per valor de 6 i 7 milions d’euros; critica que només es faci referència a la venda de 
patrimoni dels dos darrers anys. Creu que els pressuposts s’ajusten totalment a la 
realitat. La rebaixa de l’IBI ha estat molt discutida els darrers anys; critica que CiU 
demani que es baixi encara més i, al mateix temps, presenti esmenes per valor de més 
de 5 milions d’euros. Sí que hi ha diàleg i consens, i per això s’ha arribat a un acord 
pressupostari. CiU ofereix anar junts amb el Govern i després, en les votacions al Ple, fa 
el contrari; l’any passat van acceptar-los moltes emenes -que en bona part s’estan fent- i 
el seu grup es va abstenir. Creu que CiU té por de votar favorablement; por de presentar 
un pressupost alternatiu (creu que la seva campanya als barris ha estat un fracàs). La 
responsabilitat d’un grup polític, a més de recollir propostes, és establir prioritats; el 
diàleg i el consens necessita que aquestes prioritats hi siguin. Per negociar cal voluntat 
d’acord de les dues parts. Diu que el posicionament dels grups de CiU i ERC-Avancem li 
han decebut. Diu al Sr. Vega que no accepta que afirmi que el capítol 1 no es pot sumar 
a l’avaluació de les despeses de benestar social (seria com treure les retribucions dels 
metges o els mestres de les depeses de Salut o Educació). Sense personal no hi ha 
serveis socials. Les mestres d’educació són part de les polítiques educatives; sense 
mestres no hi ha polítiques educatives. Creu que el Sr. Vega ha caigut en un 
empobriment del seu discurs. Destaca la contradicció entre l’afirmació del Sr. Gabarrell 
(que diu que el pressupost és la continuïtat del de l’any passat) i la del Sr. Vega (que diu 
tot el contrari). Hi ha més dotació que l’any passat als camins de l’Horta, fet que va 
comptar amb el suport d’ERC-Avancem. Els projectes de l’any 2016 estan 
majoritàriament en execució (84 projectes en total). Es va facilitar un document en 
format Excel en el qual es feia la descripció i seguiment de tots els projectes. El Govern 
municipal no fa trampes amb el pressupost; pregunta, en canvi, on està la dotació per 
l’escola de Pinyana en el projecte de pressupost de la Generalitat. Alguns grups no 
volen incrementar la tarifa de l’aigua per poder justificar després l’increment que es 
produirà amb el cànon de sanejament; els mateixos grups que diuen que defensen el 
comerç i que han eliminat totes les exempcions a diversos tipus d’establiments. Creu 
que el discurs d’ERC no és coherent; malgrat haver arribat a un acord pressupostari han 
donat suport després a propostes de resolució que tenen un import de 800.000 euros. 
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Resumeix la valoració que ha fet sobre el posicionament dels grups municipals i agraeix 
la tasca duta a terme pels tècnics dels grups que han treballat molt per arribar a 
confeccionar la proposta de pressupost que avui es presenta.  
 
El Sr. González  recorda que ha dit que no votaria a favor del pressupost per considerar-
lo il·legal, irreal i irrealitzable. Il·legal ho diu la Llei en l’article al que ha donat lectura. El 
pressupost està integrat pel de l’Ajuntament, els consorcis adscrits, organismes 
autònoms i EMU: en total 177 milions d’euros. Una part de la documentació 
complementària no compleix el previst en l’article 193.3 del TRLRHL (així consta en 
l’informe de la Intervenció). Considera que és irreal i no està d’acord amb les 
afirmacions de la Sra. Mínguez sobre la venda de patrimoni, un patrimoni que també 
algun dia s’acabarà. En les plusvàlues cal considerar la previsible baixada dels valors 
cadastrals. Són irrealitzables, perquè tenim com a recaptació neta una diferència gran 
amb les previsions; en l’informe econòmic-financer s’esmenta que potser aquesta 
pressupostació pot ser insuficient en alguns casos per afrontar la despesa anual de 
contractes i convenis. En recaptació neta manquen 4 milions d’euros a l’IBI, 2 milions a 
plusvàlues, 0,5 milions a IAE, 0,5 més a lCIO, 1 milió a la zona blava i 2 milions a multes 
de circulació. Després ens queixem que no podem pagar en els terminis legals. Diu que 
potser el pacte pressupostari d’enguany duri més exercicis i es tingui la intenció de 
prorrogar pressupost per a l’any 2018 i la Junta de Govern pugui aprovar el de l’any 
2019; potser per això el Govern ha agraït tan el pacte als grups que hi votaran a favor. 
Sobre els processos participatius diu que és bo aportar informació real; explica que 
s’informava que baixava l’IBI i no s’apujaven la resta de les taxes, cosa contradictòria 
amb l’expedient que figurava en l’ordre del dia d’avui per incrementar la tarifa de l’aigua i 
la taxa de clavegueram. Sobre les esmenes, diu que presentaran reclamacions al 
pressupost que és una altra manera de plantejar esmenes. Han fet tres esmenes. No 
van votar la resta d’esmenes dels grups en Comissió. Sembla que el criteri de votació 
d’esmenes és diferent al comentat en comissió; semblava que les esmenes rebutjades 
en comissió no passarien a ser votades a Ple. Explica el posicionament del seu grup 
sobre les esmenes (el resultat de les votacions està transcrit en l’annex a l’acta). 
Algunes les votaran a favor; altres s’abstindran ja que no aporten finançament i altres 
les votaran en contra, perquè no les consideren escaients. Demana que, per altres 
vegades, es clarifiqui el sistema de votació d’esmenes (en Comissió, en Ple o en 
ambdós òrgans).  
 
El Sr. Vilella  diu, amb relació als consells que els han donat alguns grups quant a un 
possible incompliment del pacte pressupostari, que està ben tranquil. Manifesta que els 
dos acords amb els quals ha arribat el seu grup amb l’equip de govern s’han complert: el 
primer acord va ser la reducció de l’IBI (que s’ha complimentat sense cap problema) i 
l’altre acord va ser per la millora dels carrers de Vila Montcada (el mandat passat) i 
també s’ha executat per fases com s’havia acordat. També han acordat un pla 
plurianual pel soterrament del cablejat elèctric que encara queda als carrers i en 
aquesta mateixa fórmula s’executarà. Pensa que és molt bo acabar amb la mala imatge 
que dona a la ciutat l’existència de cablejat elèctric a les vies públiques. Està convençut 
que l’acord es complirà. El sorprèn que es voti en contra de propostes socials com els 
ajuts per pagar l’IBI a les persones en situació en especial vulnerabilitat. També li 
sorprèn que es digui que no al Pla Integra que té com a objectiu la creació de llocs de 
treball per a persones que tenen dificultat per integrar-se al mercat laboral i pretén reduir 
a la mínima expressió el col·lectiu “ni-ni” de la ciutat. Diu al Sr. Gabarrell que tenen una 
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obsessió amb el PP; fa seves les paraules del Sr. Xavier Monge que els va dir que 
“gaudeixin del seu regne de fanàtics”; el PP gaudirà ajudant els ciutadans de Lleida.  
 
El Sr. Gabarrell  recorda que el seu grup no va aprovar el pressupost de l’any 2016; el 
fet que s’estigui d’acord amb el pressupost participatiu no vol dir que es validi el 
pressupost de l’any 2017 que ara es votarà. A la Sra. Mínguez diu que avui es fa més 
evident que mai la discrepància que existeix entre el seu grup i el Govern. No es pot dir 
que la CUP impedeixi l’acció de govern; la CUP governa en ajuntaments (alguns més 
grans que el nostre). La CUP impedeix l’acció de determinades polítiques que atempten 
contra la ciutadania i contra les polítiques socials que no fan altra cosa que enfonsar-
nos a la misèria. El seu grup s’ha contingut en el discurs que ha exposat i sempre han 
estat propositius. Però, aquesta vegada només han trobar portes tancades i negatives a 
totes les propostes; el no del Govern ha estat tan rotund que ha impedit el diàleg. De les 
47 propostes de la CUP algunes es podien haver incorporat. No ha existit diàleg entre 
els grups per confrontar les propostes de cadascú; es va presentar l’acord amb PP i C’s 
i res més. Hi havia propostes que podien haver estat objecte de negociació. Diu al Sr. 
Vilella que si el Govern no hagués donat compliment als acords als quals ha arribat 
hauria estat molt greu, ja que les propostes eren molt factibles. De ben segur que 
compliran l’acord de subvencionar l’Acadèmia Mariana. Diu al PP que amb les polítiques 
que ha fet i està fent no poden retreure que l’oposició que fa la CUP sigui total.  
 
El Sr. Vega  diu que procurarà no ser tan histriònic com la Sra. Mínguez en la seva 
intervenció. Retreu que la Sra. Mínguez hagi posat sobre la taula incompliments en el 
projecte de pressupostos de la Generalitat, com per exemple, la no inclusió d’una 
partida per l’escola de Pinyana. Diu que, en qualsevol cas, no és una decisió que hagin 
pres ells. Explica que quan acompanyen l’equip de govern al Departament d’Economia i 
Finances és per veure si, entre tots, ens en sortim, perquè l’equip de govern compleixi 
un compromís. Diu que van al Departament d’Economia i Finances però no en formen 
part. En canvi, vol referir-se al que va dir una regidora socialista, parlant del preu de 
l’aigua, al mes de gener de l’any 2015, en què manifestava que no podia acceptar 
l’increment del preu de l’aigua que els demanava la companyia subministradora, perquè 
la taxa de l’IPC havia estat molt baixa i, a més, es recordava que l’any 2014 s’havia 
creat un fons social per a persones que no podien assumir el cost de l’aigua; per això la 
Paeria estimava que no era procedent aquest augment. Ara continua havent gent que 
no pot pagar l’aigua i continuen persistint els arguments per no apujar el preu d’aquest 
servei. Però, ara resulta que el Govern creu que sí que és procedent aquest augment, 
canviant completament els arguments que havien defensat abans. Creu que es vol 
veure els defectes dels altres sense tenir en consideració els defectes propis que són 
molt més grans. Sosté que és jugar a l’equivoc dir que els sous que es paguen a les 
persones que treballen per fer funcionar els serveis són diners destinats a programes de 
promoció econòmica o a programes de serveis socials. Creu que el Govern juga a 
l’equívoc. Diu que fa molt temps que està en l’Administració i sap de què parla quan fa 
aquestes afirmacions. El Sr. Vilella ha fet un exercici de postveritat quan ha dit que 
alguns grups estan votant en contra de posar més recursos destinats a les persones 
amb més necessitats; això no és veritat. ERC està votant un seguit de qüestions sobre 
les quals ha donat explicacions. Han dit que no estan en contra de dotar de més 
recursos per les persones que ho necessiten. Han dit que aquests pressupostos no són 
creïbles i no creuen que siguin aplicats tal com s’han explicat. Un altre exercici de 
postveritat fa referència a la transparència; la transparència en els pressupostos té a 
veure amb la justificació de les decisions que es prenen respecte del deute i amb la 
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veracitat que es dona a la informació. Amb tres dies de diferència, i sense donar cap 
explicació, s’augmenta la partida d’ingressos per venda de solars i la de plusvàlues, de 
manera alegre. A més mantenen les despeses per pagament de crèdits (interessos i 
amortitzacions). Creu que en la propera modificació de crèdits es farà un canvi de 
partides tal com s’ha fet altres anys. Aquesta no justificació dels arguments és un 
exemple de postveritat. Igualment ho és quan la Sra. Mínguez ha dit que la gran majoria 
d’acords del pacte pressupostari s’han complert. Esmenta diversos acords als que no 
s’ha donat compliment com són: la creació de la targeta social; el manteniment d’edificis 
i el pla de dinamització dels mercats de Balàfia i Fleming; el pla de dinamització per a 
posicionar Lleida com a pol turístic; la gestió directa per l’Ajuntament del servei 
d’estacionament limitat; les inversions en punts de recàrrega elèctrica (en què s’ha fet 
un dels tres previstos). Han donat l’oportunitat de què els temes pendents de 
compliment s’incorporin al pressupost de l’any 2017 i el Govern ha votat en contra. 
Torna a relacionar acords que diu que no s’han complimentat com: l’eliminació dels 
punts negres dels encreuaments del carril bicicleta; la millora de freqüències del 
transport públic; la millora i adequació del carril bicicleta segregat als trams d’ETSEA-
Centre Ciutat i Bordeta; els acords amb ADIF per l’arranjament del ferm i il·luminació del 
pont sobre la via; l’adequació del clavegueram al carrer Sant Ramon – Miquel Serra; 
l’encàrrec de nous aparcaments per a bicicletes, etc. Diu que el seu grup ha tingut molta 
paciència; amb trobades cada dos mesos. Han acompanyat al Govern a Economia i 
Finances per trobar solució al tema de la zona blava. Creu que és el seu grup el que 
s’ha de sentir decebut.  
 
La Sra. Ribes  diu que té la sensació de que hi ha confusió sobre allò que es decideix en 
les comissions. En la sessió del passat dilluns es va acordar que, tot i que es votaven 
les esmenes, els grups que volguessin portar-les al Ple tenien tot el dret a fer-ho (i que 
fossin votades en sessió plenària). Únicament va fer una reserva en el sentit que 
aquelles esmenes que implicaven un canvi en l’estructura del pressupost en ingressos o 
despeses no podien ser votades fàcilment, perquè canviava tot l’expedient. En cap 
moment es va dir que no es portarien esmenes al Ple. Per això la resta de grups han 
portat les seves esmenes a votació. No sap d’on ha deduït el Grup de la Crida-CUP que 
en la Comissió es va dir que el pressupost estava tancat. Es van votar totes les 
esmenes, llevat d’aquelles que els grups consideraven que havien estat acceptades per 
la ponència. Es van votar en la Comissió, perquè es pogués fer el dictamen necessari 
per portar l’expedient al Ple. Explica que el seu grup va registrar les emenes el dia 23; 
però, prèviament, s’han estudiat esborranys de pressupost i com podien tenir encaix les 
propostes de modificació que es volien presentar. Les esmenes estaven madurades i 
treballades. Creu que alguns partits demanen uns terminis i unes condicions que 
després no compleixen en les administracions en les que governen. Creu que el seu 
grup ha presentat un seguit de propostes sensates, realitzables, reals i legals. Agraeix a 
l’equip de govern que les hagi acceptat en la ponència. Vetlaran perquè es complexin i 
no en tenen cap dubte que així serà.  
 
La Sra. Salmerón  diu que quan ha fet referència a la venda de patrimoni es referia a 
l’any passat i a l’anterior; no es pot fer referències a períodes en què estàvem en plena 
bombolla immobiliària i quan si es feien vendes per imports grans. La realitat és molt 
diferent. Sobre l’IBI insisteix en què creu que es pot rebaixar encara més; això ho 
confirma el fet que l’acord tributari preveu que l’any proper l’IBI es baixarà un 1% més. 
Pel que fa a les esmenes, reconeix que suposen un valor de 6,5 milions d’euros; però, 
d’aquesta xifra cal descomptar les esmenes incorporades de l’any passat i que no s’han 
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executat a dia d’avui. També s’han plantejat projectes que no es poden fer en un any i 
s’haurien d’executar amb caràcter plurianual. Si hagués existit voluntat de diàleg es 
podria haver arribat a un punt d’acord entremig. No hi ha hagut ni consens ni diàleg. 
S’ha fet només un acord entre tres grups; ho demostra el fet que no s’hagi acceptat cap 
esmena del Grup de CiU. Pel que fa al fracàs de les campanyes, creu que és clar que 
han fracassat les audiències públiques fetes per l’equip de govern: només se n’han fet 2 
de les 3 previstes i una d’elles gairebé no va tenir assistents i l’altra va tenir veus 
crítiques i fins i tot una entitat del tercer sector va manifestar que hi ha nens a la ciutat 
que passen gana. Sobre les esmenes (tot i que se sap que seran rebutjades) explica 
que votaran segons el contingut de cadascuna d’elles.  
 
La Sra. Mínguez  diu a la Sra. Salmerón que si fa referència a que hi ha nens a la ciutat 
que passen gana, demostra molt poca confiança en el seu Govern. Destinem 6 milions 
d’euros per fer la denominada consulta i per al Col·legi Cervantes no hi ha beques de 
menjador. Al Sr. Vega li reitera que el seu primer discurs no ha estat a l’alçada. Sobre el 
segon discurs diu: “..li recordaré la frase; si una dona actua amb passió -li recordaré, Sr. 
Vega- és una histriònica; si ho fa un home –jo no sé com vostè s’ha sentit durant la 
segona intervenció- si ho fa un home actua amb contundència i carregat de raó.”.  
 
El Sr. Vega  rebutja que la Sra. Mínguez el tracti de masclista. Demana que retiri la seva 
acusació o que consti en acta que l’està tractant de masclista.  
 
La Sra. Mínguez  diu que el Sr. Vega l’ha tractat d’histriònica.  
 
El Sr. Vega  explica que histrionisme vol dir sobreactuació; no li ha dit que perquè sigui 
dona l’hagi qualificat d’aquesta manera.  
 
(la transcripció literal de les intervencions consta en la part de l’àudio que també forma 
part d’aquesta acta).  
 
La Sra. Mínguez  diu al Sr. Vega que hi ha molta opinió i molt poca informació; opinen 
però no estan –o no volen estar- informats. Ara sembla que si els nens passen gana és 
per culpa de l’Ajuntament de Lleida. Estem aprovant un pressupost on el departament 
de Benestar Social té destinats 17 milions d’euros, amb una administració que està sola. 
Demana que es pagui el que es deu del contracte-programa. Demana també al Govern 
de la Generalitat que no tregui les beques de menjador, que no ens deixin sols en les 
polítiques de la lluita contra la pobresa energètica, en polítiques d’habitatge o en 
polítiques d’ocupació. La Sra. Salmerón ha explicat esmenes relatives a ajuts als 
autònoms i polítiques d’ocupació que no corresponen a l’Ajuntament. Li diu que 
aquestes peticions les facin als seus companys de partit i que els incloguin en els 
pressupostos que van presentar ahir. Han pactat elevar els cànons de l’aigua i el de 
l’abocador durant un bon nombre d’anys i critiquen la pujada de la tarifa de l’aigua. Els 
diu que tenen responsabilitats en el Govern de la Generalitat i cal que treballem junts en 
molts temes. La Generalitat ens deixa sols; comenta l’exemple de l’aportació per a les 
escoles bressol que ha passat de 1.800 euros per plaça a no aportar res. Cadascú ha 
de saber on està. L’equip de govern ha presentat un pressupost tot i les dificultats; un 
grup ha presentat una esmena a la totalitat i no ha plantejat cap pressupost alternatiu; 
han votat en contra dels comptes de l’EMU sense presentar cap alternativa. És fàcil 
destruir, sense plantejar alternatives. Però, quan l’equip de govern arriba a un acord 
amb altres grups, no es pot desqualificar aquesta feina simplement per no participar en 
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aquest acord. No és just dir que no hi ha diàleg ni consens. És bo tenir arguments i creu 
que alguns grups de l’oposició no en tenen. Creu que s’aprovarà un pressupost que 
respon a les necessitats socials de la ciutat. Creu que el grup del Comú no respecta les 
regles del joc en no presentar esmenes a les comissions informatives. Creu que les tres 
esmenes que ha presentat el Comú estan previstes en la proposta de pressupost (ho 
explica); els demana que les retirin.  
 
El Sr. Vega  diu que la Sra. Mínguez no el farà callar i si creu que actua de manera 
histriònica ho dirà. Coincideix en què és injust haver retirat els 1.800 euros per plaça 
escolar de les escoles bressol; és una aportació que ERC havia defensat. Però, la 
desaparició d’aquest ajut és un resultat de les retallades que el Govern central està fent 
i de les quals no és còmplice ERC.  
 
Es procedeix a explicar la relació de les esmenes que seran sotmeses a votació i el 
sistema de votació.  
 
S’aprova la proposta de Plantilla de personal i catàleg/relació de llocs de treball amb 16 
vots a favor dels grup del PSC, C’s, Crida-CUP i PP, 5 vots en contra dels grups d’ERC-
Avancem i Comú i 6 abstencions del Grup de CiU.  
 
Votacions relatives al Pressupost general:  
 
En primer lloc es vota l’esmena a la totalitat presentada pel Grup Municipal de CiU, que 
és rebutjada amb 14 vots en contra dels grups del PSC, C’s i PP, 9 vots a favor dels 
grups de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions dels grups de la Crida-CUP i Comú.  
 
El resultat de la votació de les esmenes està transcrit en l’annex número 1 a l’acta.  
 
S’aprova la proposta de pressupost dictaminada, amb 14 vots a favor dels grups del 
PSC, C’s i PP i 13 vots en contra dels grups de CiU, ERC-Avancem, Crida-CUP i Comú.  
 
El Sr. alcalde  clou la sessió agraint als serveis tècnics municipals (especialment els de 
l’àmbit econòmic i jurídic) la feina de realització del pressupost.  
 
El Sr. Talamonte  pregunta que com és possible que les tarifes de l’aigua que es 
portaven a aprovació siguin exactament les mateixes que en l’actualitat està aplicant la 
companyia de l’aigua. El Sr. alcalde diu que la Sra. Mínguez li respondrà. 
 
El Sr. Vega  creu que tots els grups es poden sumar a la felicitació i l’agraïment que ha 
fet l’alcalde als equips tècnics de la Paeria en l’elaboració del pressupost; és una feina 
complicada que cal agrair.  
 
El Sr. alcalde  vol que consti que aquest agraïment als serveis econòmics i 
administratius municipal és fa en nom de tots els grups de la Corporació. En nom del 
Govern agraeix als grups de C’s i PP el consens per un pressupost que està fet amb la 
millor intenció, al servei de tots i per ser controlat per tots els membres de la Paeria.  
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ANNEX.  
 
 
ESMENES AL PRESSUPOST. DESCRIPCIÓ I RESULTAT DE LES  VOTACIONS 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

A. ESMENA A LA TOTALITAT  
 
Grup Municipal de CiU  
 
Esmena a la totalitat.    
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i 
ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de 
Lleida. 
 
 
 
B. ESMENES A LES BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 

 

 ESMENES CiU 
 

CiU 2 � Redacció d'un nou article en el que es fixi un calendari de pagament de 
les subvencions i compromisos (convenis) acordats amb les entitats de 
Lleida. Rebutjada per 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 8 vots a favor 
de CiU i Comú de Lleida i 5 abstencions d’ERC-Avancem i Crida per 
Lleida-CUP. 

 

 ESMENES COMÚ DE LLEIDA  
 

Comú 1 � Esmena 1, d’addició 
 

Afegir a l’article 7.4 el següent paràgraf: 
 
Aplicació pressupostària 03.1600.60900 “Actuacions i inversions en 
xarxa de Clavegueram” serà ampliable per ingressos majors en el 
concepte 00.301.00 “Clavegueram”. Aprovada per unanimitat. 

 

Comú 2 � L'Article 87. Fons de Contingència és substitueix per un nou redactat. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de 
Comú de Lleida, ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 6 abstencions 
de CiU.  

Comú 3.1 � Es crea l’article 89. Pressupostos participatius de l’Ajuntament de Lleida. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de 
Comú de Lleida, ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 6 abstencions 
de CiU.  

Comú 3.2 � Es crea l’annex I. Pressupostos participatius dels Consells Territorials. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de 
Comú de Lleida, ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 6 abstencions 
de CiU.  
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Comú 3.3 � De modificació: article 8.8. Transferències de crèdit. Rebutjada amb 14 
vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Comú de Lleida, 
ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 6 abstencions de CiU.  

 
 C. ESMENES AL PRESSUPOST 

 
 ESMENES CiU 

 
CiU 2 � Manteniment de les vies públiques i accessibilitat de les mateixes  

+500.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 3 � Manteniment del mobiliari urbà  +150.000 €. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 
 

CiU 4 � Manteniment i conservació en el patrimoni històric (cap.2)  +500.000 €. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 5 � Manteniment i arranjament dels edificis públics i instal·lacions esportives 
municipals  +400.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i 
PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 
abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 6 � Increment de la partida de neteja i manteniment dels carrers de la ciutat  
+100.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 7 � Manteniment, poda i reposició de l'arbrat de tota la ciutat i augment de 
les zones enjardinades  +123.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de 
Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 8 � Dotació per tal de millorar la il·luminació d'alguns punts de la ciutat  
200.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 9 � Inversió substitució dels tubs de plom de l'aigua potable de Sucs  
+50.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 10 � Ajuts per a la individualització del comptador d'aigua dels barris de la 
Mariola i el Centre Històric on són comunitaris així com la reparació de 
canonades trencades a la Mariola  150.000 €. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 11 � Dotació per la Fundació Arrels per la realització d'alguna actuació 
necessària en l'immoble/s  250.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 9 vots a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions 
de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 12 � Conveni amb l'entitat Síndrome de Down per la realització d'un projecte 
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"El temps no s'atura"  +12,916,17 €. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 9 vots a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions 
de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 13 � Conveni amb l'entitat Julià Carbonell per les activitats del proper 2017  
+150.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 9 vots 
a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per Lleida-CUP 
i Comú de Lleida. 

CiU 14 � Conveni amb l'entitat Castellers de Lleida per l'activitat prevista a París 
el proper 2017  +15.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 9 vots a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 15 � Basses d'Alpicat. Realització i arranjament dels accessos i millores de 
les instal·lacions  260.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 
abstencions de Crida per Lleida-CUP. 
 

CiU 16 � Arranjament de la pista d'atletisme del Lleida Unió Atlètica. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 17 � Arranjament de les pistes esportives del costat del carrer Llibertat al 
Secà de Sant Pere. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 
11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions 
de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 18 � Realització del Camp de Futbol de Ciutat jardí  458.000 €. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 19 � Realització del camp de Futbol "7" del Barri de Balàfia  100.000 €. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 20 � Realització del camp de Futbol "7" del Barri de Pardinyes  100.000 €. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 21 � Carpa per la pista de Pardinyes per fer-lo un pavelló polivalent  
+250,000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 22 � Tancament de la pista poliesportiva de les piscines de Raïmat. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 23 � Instal·lació d'una pista esportiva per a joves al Parc de l'Aigua de la 
Bordeta. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a 
favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 24 � Instal·lació d'una pista d'skate al carrer Granada dels Mangraners. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 
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CiU 25 � Realitzar un esglaonat/amfiteatre damunt del Pavelló Juanjo Garra. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 26 � Col·locació d'una valla a la pista esportiva davant del Centre Cívic de 
Pardinyes. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 27 � Arranjament i manteniment de les instal·lacions esportives i de la sala de 
la Partida de Llívia. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 
11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions 
de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 28 � Realització d'un parc urbà de salut per fer esport al Camp d'Esports. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

CiU 29 � Destinar el 100% de la recaptació per l'IBI rústic al manteniment dels 
camins de l'horta i a la realització d'un circuit de Running i BTT  
+627.370 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots 
a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 30 � Creació d'un Pla d'ocupació per col·lectius discapacitats d'entitats 
lleidatanes sense ànim de lucre  50.000 €. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 
abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 31 � Augmentar el Pla d'ocupació per aturats i dotació d'un ajut als nous 
autònoms de la ciutat de Lleida en el pagament de la quota d'autònom 
durant els 6 primers mesos d'activitats.  
(aquesta esmena no va ser sotmesa a votació)  

CiU 32 � Creació d'una partida de beques per a pagar part de les quotes 
corresponents a activitats extraescolars de caràcter cultural o esportiu, 
beques menjador i per a pagar part del material escolar  150.000 € 
(aquesta esmena no va ser sotmesa a votació) 

CiU 33 � Partida d'ajuts del 100% de la quota líquida del rebut de l'IBI a les 
Entitats sense ànim de lucre 

     (aquesta esmena no va ser sotmesa a votació) 
CiU 34 � Ajuts per rehabilitar habitatges en condicions d'insalubritat o cedits per 

lloguer social al Centre Històric i a la Mariola  100.000 €. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 
abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 35 � Dotació destinada a l'asfalt, senyalització i millora en general del Polígon 
Industrial El Segre  300.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del 
PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 36 � Urbanització del solar situat entre la Plaça Països Catalans - Carrer 
Corregidor Escofet-Av. Torre Vicens (S.Balàfia)  240.000 €. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-
Avancem i 4 abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

CiU 37 � Realitzar les connexions dels carrers perpendiculars a la zona 
d'Agrònoms i del Parc de Bombers amb els carrers Enric Farreny i Av. 
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Ciutat Jardí  100.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i 
PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

CiU 38 � Dotació a la partida d'inversions en el Patrimoni històric de la ciutat per 
tal de recuperar la Font del Nen amb la Tortuga de la Plaça de la Pau. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 39 � Habilitar el solar que es troba a l'encreuament del carrer Josep Pallach i 
l'antiga carretera de Corbins per tal de realitzar el mercat  175.000 €. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i 
ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de 
Lleida. 

CiU 40 � Arranjar el marge del riu Segre pel seu pas pel barri de Pardinyes  
50.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a 
favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida 
per Lleida-CUP. 

CiU 41 � Construcció d'un Pont a la partida Copa d'Or  167,000 €. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 42 � Partida per penjar plaques de noms de carrers donats  1.000 €. 
Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s  Crida per Lleida-CUP i 
PP i 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

CiU 43 � Senyalització patrimonial 
     (aquesta esmena no va ser sotmesa a votació) 

CiU 44 � Incorporació a l'Actiu de l'Ajuntament de part dels immobles fins ara 
propietat de l'EMU, com a contraprestació de la transferència corrent i 
préstec de l'exercici. Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s  
Crida per Lleida-CUP i PP i 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida.  

CiU 45 � Suprimir la partida destinada a la realització del Museu del Clima. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de 
CiU, ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

CiU 46 � Dotació d'una partida pressupostària per continuar avançant en diferents 
auditories ja acordades  +50.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del 
PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 
2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 46 bis � Altres treballs realitzats per altres empreses  -500.000 €. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 47 � Partida destinada a la promoció econòmica i a la dinamització del barri 
de la Mariola  25.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i 
PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

CiU 48 � Augment de la partida pressupostària destinada a ajuts a les Entitats 
Culturals de Lleida  +30.00 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP i Comú de Lleida. 

CiU 49 � Ajuts per alimentació infantil  +50.000 €. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 9 a favor de CiU i ERC-Avancem i 4 
abstencions de Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida. 
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CiU 50 � Dotació personal de reforç en l'àmbit de l'assistència social. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de CiU, ERC-
Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

CiU 51 � Dotació d'un fons per pal·liar el desajust produït per l'actuació cadastral 
en l'Horta  300.000 €. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i 
PP, 11 vots a favor de CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 2 
abstencions de Crida per Lleida-CUP. 

CiU 52 � Dotació d'una partida pressupostària per a la realització de la Relació de 
Llocs de Treball (RLT) de l'Ajuntament de Lleida. Rebutjada amb 14 vots 
en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de CiU, ERC-Avancem, 
Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

  
ESMENES CRIDA PER LLEIDA - CUP 
 

 PROPOSTES AL PRESSUPOST D'INGRESSOS 2017 
 

Crida 1 1. Aplicar la Llei 24/2015 de sancions per habitatges buits. Rebutjada amb 
20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP, 5 vots a favor de Crida per 
Lleida-CUP i ERC-Avancem i 2 abstencions de Comú de Lleida. 

Crida 2 2. Recaptar els ingressos de la taxa de l'aigua i del clavegueram. 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP, 5 vots a favor 
de Crida per Lleida-CUP i ERC-Avancem i 2 abstencions de Comú de 
Lleida.  

Crida 3 3. Augmentar els ingressos derivats de l'IBI. Rebutjada amb 20 vots en 
contra del PSC, CiU, C’s i PP, 5 vots a favor de Crida per Lleida-CUP i 
ERC-Avancem i 2 abstencions de Comú de Lleida.  
 

 PROPOSTES DE RECUPERACIÓ PER AL PRESSUPOST 
D'INGRESSOS 2017 

 
Crida 4 1. Acabar amb les fundacions i empreses municipals i retornar la Llotja a 

mans públiques. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 5 
vots a favor de Crida per Lleida-CUP i ERC-Avancem i 8 abstencions de 
CiU i Comú de Lleida.  

Crida 5 2. Eliminar les subvencions nominatives a cases regionals. Rebutjada amb 
20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP, 2 vots a favor de Crida per 
Lleida-CUP i 5 abstencions d’ERC-Avancem i Comú de Lleida. 

Crida 6 3. Estalviar amb la remunicipalització dels serveis públics privatitzats. 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 5 vots a favor de 
Crida per Lleida-CUP i ERC-Avancem i 8 abstencions de CiU i Comú de 
Lleida.  

Crida 7 4. Eliminar les despeses de protocol, dietes i indemnitzacions de càrrecs 
electes. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 5 vots a 
favor de Crida per Lleida-CUP i ERC-Avancem i 8 abstencions de CiU i 
Comú de Lleida.  

Crida 8 5. Reduir les retribucions destinades als membres dels òrgans de govern, 
alts càrrecs i personal eventual assessor. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 5 vots a favor de Crida per Lleida-CUP i ERC-
Avancem i 8 abstencions de CiU i Comú de Lleida.  
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Crida 9 6. Suprimir despeses que no reverteixen en la ciutat. Rebutjada amb 23 
vots en contra del PSC, CiU, C’s, ERC-Avancem i PP i 4 a favor de 
Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

 PROPOSTES AL PRESSUPOST DE DESPESES 2017 
 

 EIX 1. SERVEIS PÚBLICS EN MANS PÚBLIQUES 
 

Crida 10 1. Remunicipalitzar el servei de neteja viària i recollida de residus. 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida. 
 

Crida 11 2. Remunicipalitzar el servei d'atenció domiciliària (SAD). Rebutjada amb 
20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor Crida per 
Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida. 
 

 EIX 2. TREBALL, HABITATGE I RIQUESA 
 

Crida 12 3. Creació d'un pla d'ocupació activa i cooperativa. Rebutjada amb 14 vots 
en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, 
ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 13 4. Foment de l'Horta de Lleida als mercats municipals. Rebutjada amb 14 
vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 14 5. Campanya per preservar el comerç de proximitat. Rebutjada amb 14 
vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 15 6. Creació d'una xarxa d'habitatge social i habitatge jove. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 16 7. Auditoria del deute il·legítim. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 6 abstencions de CiU. 
 

 EIX 3. LLUITEM CONTRA LA POBRESA 
 

Crida 17 8. Dotació per a un alberg municipal i públic de Lleida. Rebutjada amb 14 
vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 18 9. Dotació per a un alberg de temporers de la fruita. Rebutjada amb 14 vots 
en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, 
CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 19 10. Pla de mesures de xoc contra la pobresa energètica. Rebutjada amb 14 
vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  
 

 EIX 4. LLEIDA IGUALITÀRIA 
 

Crida 20 11. Ampliar l'acollida d'urgència a víctimes de violència masclista. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per 
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Lleida-CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida. 
Crida 21 12. Endegar un pla coordinat contra la tracta de dones. Rebutjada amb 14 

vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, CiU, ERC-Avancem i Comú de Lleida.  

Crida 22 13. Reobrir el casal de la dona. Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, 
CiU, C’s i PP i 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida. 

Crida 23 14. Oficina antidiscriminació per garantir els drets LGTBI i més. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per 
Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

 
Crida 24 15. Adequació del cementiri a la realitat multicultural. Rebutjada amb 14 vots 

en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, 
ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 25 16. Ajut a la regularització de permisos dels veïns i veïnes. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 26 17. Suport a la cooperació internacional. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 27 18. Memorial democràtic lleidatà. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 6 abstencions de CiU. 
 

 EIX 5. INVERTIM EN EDUCACIÓ, CULTURA I PATRIMONI 
 

Crida 28 19. Pla local de lluita contra la segregació escolar. Rebutjada amb 14 vots 
en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, 
ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 29 20. Pla d'accés universal a la cultura. Rebutjada amb 14 vots en contra del 
PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 30 21. Xarxa municipal de biblioteques als barris. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 31 22. Renovar i crear nous vivers d'artistes creatius. Rebutjada amb 14 vots 
en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, 
ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 32 23. Suport a les arts escèniques. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 33 24. Suport a l'art literari. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 
7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida 
i 6 abstencions de CiU. 

Crida 34 25. Suport a l'art audiovisual. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s 
i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de 
Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 35 26. Suport a les arts plàstiques. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 6 abstencions de CiU. 
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Crida 36 27. Suport a la música. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 
7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida 
i 6 abstencions de CiU. 

Crida 37 28. Suport al patrimoni. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 
7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida 
i 6 abstencions de CiU. 

Crida 38 29. Creació. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a 
favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 
abstencions de CiU. 
 

 EIX 6. TRANSPARÈNCIA I PARTICIPACIÓ 
 

Crida 39 30. Creació del pla de participació. Rebutjada amb 14 vots en contra del 
PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU. 

Crida 40 31. Comissió de pressupostos participatius. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  

Crida 41 32. Debat constituent per la república catalana des de baix. Rebutjada amb 
14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-
CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  

Crida 42 33. Programari lliure a la Paeria. Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, 
C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú 
de Lleida i 6 abstencions de CiU.  
 

 EIX 7. URBANISME AL SERVEI DE L'ENTORN   
 

Crida 43 34. l'Horta, cap al parc agrari. Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, 
CiU, C’s i PP i 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-Avancem i 
Comú de Lleida. 

Crida 44 35. Ampliació del carril bici a tots els barris. Rebutjada amb 14 vots en 
contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  

Crida 45 36. Urbanisme social per al centre històric. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  

Crida 46 37. Dignifiquem les piscines municipals. Rebutjada amb 14 vots en contra 
del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per Lleida-CUP, ERC-
Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  

Crida 47 38. Campanya pel reciclatge i separació dels residus domèstics. Rebutjada 
amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor de Crida per 
Lleida-CUP, ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de CiU.  
 

 ESMENES ERC-AVANCEM 
 

ERC 1 � Esmena 1. De modificació. Modificar la despesa total de capítol 1, per 
incorporació del persona de EYSSA a la plantilla de la Paeria (+ 
1.800.000 €).  
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP, 5 vots a favor 
d’ERC-Avancem i Crida per Lleida-CUP i 2 abstencions de Comú de 
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Lleida.  
 

ERC 2 � Esmena 2. De modificació. Modificar la despesa total de capítol 1, per 
dotació de 2 noves places als serveis socials per a atenció al fenomen 
okupa (+ 70.000 €) 
Despeses – Total capítol 1 (modificació sumant esmena 1 i esmena 2) 
                       Despeses de personal               56.647.460,00 
Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s  Crida per Lleida-CUP i 
PP i 11 vots a favor d’ERC-Avancem, CiU i Comú de Lleida.  
 

ERC 3 � Esmena 3. De modificació. Modificar un ingrés per realització d’activitats 
de competència local, per internalització del servei de retirada de 
vehicles de la via pública. Proposem: 
Ingressos – Capítol 3/Article 32. Taxes per la realització d’activitats de 
competència local 
 00.32600. Retirada de vehicles de la via pública:   498.000,00 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

ERC 4 � Esmena 4. De supressió. Suprimir un ingrés per realització d’activitats 
de competència local, per internalització del servei de retirada de 
vehicles de la via pública: 
Ingressos – Capítol 3/Article 32. Taxes per la realització d’activitats de 
competència local 
 00.32600. Retirada de vehicles contracte EYSSA:   480.000,00 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

ERC 5 � Esmena 5. D’addició. Suprimir una despesa de subministrament, per 
compensar l’augment no efectuat als rebuts d’aigua i clavegueram: 
 Despeses – Capítol 2/Article 22. Material, subministrament i altres 
 03.1340.22101 Compra de l’aigua         2.554.000,00 
Retirada  
 

ERC 6 � Esmena 6. De supressió. Suprimir una despesa de subministrament, per 
internalització del servei d’aparcament regulat: 
 Despeses – Capítol 2/Article 22. Material, subministrament i altres 
 03.1340.22799 Aparcament regulat        3.046.306,80 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

ERC 7 � Esmena 7. De modificació. Modificar la despesa d’inversió en vies 
públiques, per  repercutir en vialitat la internalització del serveu 
d’aparcament regulat: 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l’ús general 

 03.1532.21000 Vies públiques i infraestructures bàsiques  1.748.583,00 
 L’augment anirà destinat: 
− A la millora del traçat del carril bici en l’eix nord-sud (Agrònoms-Bordeta) 
− A un  nou traçat del carril bici com a Prat de la Riba 
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− A la resolució dels punts negres del carril bici de les cruïlles perilloses 
− A l’arranjament i il·luminació de les parades de bus urbà, especialment 

les dels polígons industrials. 
− Un cop coberts els ítems anteriors, a la via pública en general 

Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
 

ERC 8 � Esmena 8. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per 
internalització del servei d’aparcament regulat: 
Despeses – Capítol 6/Article 62. Inversió nova associada al 
funcionament operatiu dels serveis 
03.1340.22300 Reposició de maquinària    200.000,00 
Rebutjada amb 20 vots en contra del PSC, CiU, C’s i PP i 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  

 
ERC 9 � Esmena 9. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per a creació i 

dotació de l’Espai Granados 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l’ús general 
06.3343.21200 Adequació i equipament Espai Granados   50.000,00 
Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s, Crida per Lleida-CUP i 
PP, 9 vots a favor d’ERC-Avancem i CiU i 2 abstencions de Comú de 
Lleida. 

 
ERC 10 � Esmena 10. D’addició. Incorporar una despesa de contractació, per a 

vigilància i atenció educativa a l’Espai Granados 
Despeses – Capítol 2/Article 22. Material, subministrament i altres 
06.3343.22799 Altres contractes de prestació de serveis   50.000,00 
Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s, Crida per Lleida-CUP i 
PP, 9 vots a favor d’ERC-Avancem i CiU i 2 abstencions de Comú de 
Lleida. 

 
ERC 11 � Esmena 11. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per a creació i 

dotació del Conservatori Superior (inici) 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l’ús general 
06.3200.21200 Adequació i equipament Conservatori Superior: 
50.000,00 
Rebutjada amb 16 vots en contra del PSC, C’s, Crida per Lleida-CUP i 
PP, 5 vots a favor d’ERC-Avancem i Comú de Lleida i 6 abstencions de 
CiU.  

 
ERC 12 � Esmena 12. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per a millora i 

ampliació del CAAC (canera) 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversión nova en infraestructures i 
béns destinats a l’ús general 
03.9200.62200 Ampliació i adequació edifici CAAC (Canera) 50.000,00 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP i 13 vots a favor 
d’ERC-Avancem, CiU, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida.  
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ERC 13 � Esmena 13. D’addició. Incorporar una despesa corrent en serveis, per a 
la realització del procés participatiu per a la redacció del Pla Director del 
Riu Segre 
Despeses – Capítol 2/Article 22. Material, subministrament i altres 
03.1510.22706 Procés participatiu Pla Especial del Riu   50.000,00 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 6 abstencions 
de CiU. 
  

ERC 14 � Esmena 14. D’addició. Incorporar un ingrés, per a la realització del 
procés participatiu per a la redacció del Pla Director del Riu Segre 
Ingressos – Capítol 4/Article 49. Transferències de l’exterior 
00.49700 Subvenció Unió Europea per al Pla Especial del Riu 40.000,00 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 7 vots a favor 
d’ERC-Avancem, Crida per Lleida-CUP i Comú de Lleida i 6 abstencions 
de CiU.  

 
ERC 15 � Esmena 15. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per a 

accessibilitat d’equipaments (lavabos, accessos, etc) 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l’ús general 
03.9200.62200 Supressió barreres arquitectòniques edif. municipals: 
150.000,00 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor 
d’ERC-Avancem, CiU i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

 
ERC 16 � Esmena 16. D’addició. Incorporar una despesa d’inversió, per a 

accessibilitat a l’espai públic 
Despeses – Capítol 6/Article 60. Inversió nova en infraestructures i béns 
destinats a l’ús general 
03.9200.62200 Supressió barreres arquitectòniques espais públics: 
50.000,00 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 11 vots a favor 
d’ERC-Avancem, CiU i Comú de Lleida i 2 abstencions de Crida per 
Lleida-CUP. 

 
ERC 17 � Esmena 17. D’addició. Incorporar com a despeses a capítol 2 (Capítol 2 

– Despeses corrents en béns i serveis) o a capítol 6 (Capítol 6 – 
Inversions reals), segons correspongui, les diverses despeses 
compromeses en l’acord subscrit entre els grups de PSC i ERC-
Avancem per al pressupost 2016 que encara no s’han executat, 
formalitzat en el document Acord entre el Govern Municipal i el Grup 
Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya – Avancem sobre el 
pressupost de l’Ajuntament de Lleida per a l’any 2016. La relació 
d’aquestes despeses es recull en document annex a aquestes esmenes 
(annex I). 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP, 3 a favor d’ERC-
Avancem i 10  abstencions  de CiU,  Crida per Lleida-CUP i Comú de 
Lleida. 
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ERC 18 � Esmena 18. D’addició. Incorporar com a despeses a capítol 2 (Capítol 2 

– Despeses corrents en béns i serveis) o a capítol 6 (Capítol 6 – 
Inversions reals), segons correspongui, les despeses derivades del 
compliment de les propostes de resolució aprovades, a instàncies del 
grup municipal d’ERC-Avancem, a la Comissió Informativa de polítiques 
de la gestió i promoció de la ciutat i la sostenibilitat. La relació 
d’aquestes propostes es recull en document annex a aquestes esmenes 
(annex II). 

 
Rebutjada amb 14 vots en contra del PSC, C’s i PP,  5 vots a favor 
d’ERC-Avancem i Comú de Lleida i 8 abstencions de CiU i Crida per 
Lleida-CUP. 
 
 

L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 

 
 


